




3 اقتصادی

پازوکی اقتصاددان:

تکمیل پروژه های نیمه تمام کشور 20سال 
طول می کشد

یک اقتصاددان  می گوید: »اگر حتی هیچ پروژه جدیدی را آغاز نکنیم، به طور 
متوسط ۲۰ سال طول می کشد پروژه های نیمه تمام تکمیل شوند.« 

مهدی پازوکی با اشاره به اینکه منابع اصلی بودجه نفت و مالیات است، اظهار 
داشت: »همان ط ور که در سیاست های کلی برنامه ششم و سند بالادستی اقتصاد 
مقاومتی تاکید شده، باید وابستگی اقتصاد کشور به نفت کاهش یابد و این 

موضوع راهکاری جز افزایش درآمدهای مالیاتی ندارد.«
او  با بیان اینکه افزایش درآمدهای مالیاتی از طریق افزایش گسترده مالیات 
اتفاق می افتد،افزود: »همان طور که می دانید در حال حاضر میزان فرار مالیاتی 
بسیار بالایی در اقتصاد کشور داریم، بنابراین دولت باید سعی کند با استفاده از 
روش های نوین مالیات ستانی که در دنیا معمول است، به جمع آوری اطلاعات 
پرداخته و از سویی اصلاح ساختار در سازمان مالیاتی را در دستور کار قرار دهد.«
این کارشناس اقتصادی با تاکید بر اینکه با ایجاد شفافیت در اقتصاد می توان 
جلوی فرارمالیاتی را گرفت، خاطرنشان ساخت: »در حال حاضر حدود ۴۰ درصد 
اقتصاد کشور مالیات می پردازند که عمدتا کارکنان دولت یا صاحبان مشاغل 
شناسنامه دار هستند،این در حالی است که حدود ۲۰ درصد از اقتصاد ایران 

معاف از مالیات هستند و حدود ۴۰ درصد فرار مالیاتی وجود دارد.«
ایجاد شفافیت در اقتصاد

استاد اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی با تاکید براینکه افرادی که درآمدهای 
نجومی دارند مالیات نمی دهند، ادامه داد: »با یکپارچه سازی سیستم اطلاعات 
پولی و مالی،  به روزرسانی ابزارهای مالیات ستانی و افزایش پایه مالیاتی می 
توان از این بخش هم مالیات گرفت، اما از آنجا که بخشی از نهادها هم مالیات 
نمی دهند، حتما باید این موضوع در سطح سران سه قوه مورد بررسی قرار گرفته 
و برای حل آن راهکاری اندیشیده شود، زیرا قطعا مالیات مهم ترین منبع درآمد 

دولت است و در این زمینه مشکل قانونی در کشور نداریم.«
او با بیان اینکه بودجه جاری کشور  ۲۵۴ هزار میلیارد تومان است، در حالی 
که درآمدهای مالیات کمتر از ۱۱۳ هزار میلیارد تومان است، خاطرنشان کرد: 
»در حال حاضر کمتر از ۵۰ درصد درآمدهای کشور را مالیات تشکیل می دهد 
که این رقم پایینی است، بنابراین باید کمک کنیم که درآمد اصلی دولت مالیات 
باشد و این اتفاق نیاز به هماهنگی سه قوه دارد. اگر دولت بتواند سازماندهی 
وصول مالیات و سیستم پولی و مالی کشور را شفاف کند، به نفع اقتصاد کشور 

خواهد شد.« 
پازوکی با تاکید بر لزوم افزایش شفافیت در اقتصاد کشور گفت:»برخی مخالف 
این هستند که اقتصاد ایران به سمت شفافیت پیش برود، چون جلوی  رانت 
خواری گروهی گرفته می شود، در حالی که همین عدم شفافیت سبب شده تا 
بانک های بزرگ خارجی حاضر به مراوده با بانکهای ما نباشند و زیان این عدم 

شفافیت به کل اقتصاد کشور رسیده است.«
پازوکی با اشاره به رشد بخش هزینه بودجه نیز گفت: »حتما لازم است که 
در بخش هزینه، سیاست انضباط مالی حاکم شود؛ البته در بودجه سال آینده 
تصمیم به عملیاتی کردن بودجه، اقدام مثبتی است که در صورت تداوم می تواند 
به شفافیت اقتصاد کشور کمک کرده و از سوی جلوی هزینه های غیرضروری 

گرفته شود.«
او با بیان اینکه بودجه سال آینده یک قدم رو به جلو است، عنوان کرد: »کاهش 
تصدی ها و واگذاری پروژه های عمرانی به بخش خصوصی و افزایش مشارکت 
مردم در اقتصاد که در بودجه سال آینده پیش بینی شده، می تواند یک گام به 
جلو در جهت کاهش حجم اقتصاد دولتی باشد،زیرا هر چه دولت کوچک تر و 

منعطف تر شود، به نفع اقتصاد ملی است.«
مجلس پروژه های جدید به دولت ندهد

پازوکی گفت: »از آنجا که بخشی از هزینه های دولت، مربوط به هزینه های 
جاری است و کاهش آن اجتناب پذیر است، دولت چاره ای جز افزایش نداشته و 
همانطور که اعلام شد، قرار است ۱۰ درصد حقوق کارکنان دولت، صندوق های 

بازنشستگی افزایش یابد و این امری گریز ناپذیر است.«
او در ادامه با اشاره به آغاز فصل بررسی لایحه بودجه سال آینده در کمیسیون 
تلفیق یادآورشد: »اما از طرف دیگر دولت چون اعتبارش محدود است،عموما 
بودجه های عمرانی را با برآوردهای مالی بودجه در ارقامی که در توان مالی دولت 
است، پیشنهاد می کند،اما در فصل بررسی در مجلس همیشه این ارقام افزایش 

می یابد که باعث افزایش بار مالی بر بودجه می شود.« 
این کارشناس اقتصادی اظهار داشت: »به همین دلیل پیشنهاد این است که 
نمایندگان مجلس پروژه های جدیدی را به دولت تحمیل نکنند، خیلی از این 
پروژه هایی که در حال حاضر نیمه تمام است و بسیاری هم به دلیل سیاسی 
کاری وارد بودجه شده است. از سویی هرچه زمان بهره برداری این پروژه ها 

بیشتر شود، هزینه بیشتری بر اقتصاد کشور تحمیل می کند.«
پازوکی با تاکید بر اینکه بیش از ۵۰۰ هزار میلیارد تومان پروژه عمرانی نیمه 
تمام در کشور وجود دارد، متذکر شد: »اگر حتی هیچ پروژه جدیدی را آغاز 
نکنیم، به طور متوسط ۲۰ سال طول می کشد پروژه های نیمه تمام تکمیل 
شوند، بنابراین نمایندگان محترم مجلس باید در این زمینه به دولت کمک کرده 

و بار جدید مالی بر دوش بودجه نگذارند.«

 شهردار تهران اعلام کرد

8 هزار میلیارد تومان اوراق مشارکت برای 
کلانشهرها 

شهردار تهران گفت: دولت در لایحه بودجه سال آینده کشور، 8 هزار میلیارد 
تومان اوراق مشارکت برای کلانشهرها در نظر گرفته که نیمی از این مبلغ به 

اجرای پروژه های حمل و نقل ریلی اختصاص دارد. 
تقاطع های  پروژه  از  برداری  بهره  آیین  محمدعلی نجفی روز دوشنبه در 
غیرهمسطح بزرگراه شهید خرازی با ۴۵متری شهید باقری)غرب تهران( افزود: ۴ 
هزار میلیارد تومان از این میزان اعتبار برای پروژه های حمل و نقل ریلی و ۴ هزار 

میلیارد دیگر نیز به دیگر پروژه های شهری اختصاص یافته است. 
وی اظهار کرد: علاوه بر آن ۱۰۰ میلیون دلار نیز برای حمل و نقل ریلی و ۱۰۰ 
میلیون دلار برای نوسازی بافت فرسوده تهران در نظر گرفته که تلاش می کنیم 

این میزان اعتبار با کمک نمایندگان مردم استان، افزایش یابد. 
شهردار تهران افزود: درهمین ارتباط ۲ میلیارد دلار نیز برای موضوع آلودگی 

هوا، مسائل محیط زیست و جمع آوری پسماندها در نظر گرفته شده است. 
وی خاطرنشان کرد: همچنین در لایحه بودجه سال آینده، محدوده اجرای 

طرح ترافیکی کاهش و کنترل معاینه فنی نیز در نظر گرفته شده است. 
نجفی تصریح کرد: در صورت افزایش و تصویب این ارقام، سال 97 به سالی 
پررونق برای تهران در حوزه اجرای پروژه های عمرانی شهری تبدیل خواهد بود. 
شهردار تهران همچنین با اشاره به بازدید صبح امروز خود از ۴ پروژه عمرانی 
در غرب پایتخت اظهار کرد: پروژه احداث پارکینگ طبقاتی آیت الله رفسنجانی، 

اولین پروژه از این نوع در تهران به لحاظ شیوه ساخت است. 
شهردار تهران گفت: این پروژه دارای 9 طبقه زیر زمین و ۲ طبقه روی زمین 

برای پارکینگ و همچنین واحدهای تجاری و اقتصادی است. 
به گفته وی، شهرداری تهران آمادگی لازم برای اجرای مشارکتی این پروژه با 
بخش خصوصی، واگذاری به بخش خصوصی و یا BOT)ساخت واگذاری بهره 

برداری( به بخش خصوصی را دارد. 
نجفی تصریح کرد: اجرای این پروژه کمک قابل توجهی به رفع مشکلات مربوط 
به بیمارستان شهید رجایی، بوستان ملت و همچنین پردیس سینمایی می کند. 
وی در ادامه به اجرای پروژه تونل آرش اسفندیار نیز اشاره کرد و گفت: با اجرا و 
بهره برداری از این پروژه، بخش قابل توجهی از ترافیک محدوده خیابان اسفندیار 

به سمت غرب کاسته می شود. 
شهردار تهران تصریح کرد: حدود ۳ درصد از اجرای این پروژه باقی مانده که 
برهمین اساس تلاش می کنیم این پروژه تا دهه فجر امسال برای بهره برداری، 

آماده شود. 
نجفی در ادامه با بیان اینکه مجموعه دریاچه شهدای خلیج فارس در غرب 
تهران، یک ظرفیت برای فعالیت های اقتصادی است، افزود: دراین زمینه می 
توان ۴ تا ۵ پروژه گردشگری و تفریحی را در محدوده این دریاچه تعریف و 

طراحی کنیم. 
وی در خصوص احداث پارکینگ طبقاتی در ضلع شمالی این دریاچه نیز گفت: 
متاسفانه در ساخت این پارکینگ مقداری بی سلیقگی شده و احداث آن به 

صورت رو ساخت، دید اطراف دریاچه را محدود کرده است. 
وی با بیان اینکه احداث پارکینگ طبقاتی در ضلع جنوبی دریاچه خلیج فارس 
ضروری است، افزود: در صورت احداث پارکینگ در ضلع جنوبی، این مجموعه به 

طور قطع زیرزمینی خواهد بود. 
نجفی با تاکید بر اینکه تهران شهری زنده است و نفس می کشد، اظهار کرد: 

نفس های تهران همواره کشور را به تحرک وا داشته است. 
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رییس سازمان برنامه و بودجه گفت:»برای حذف یارانه ها نیازمند توافق با مجلس 
هستیم وحذف ۳۱ میلیون نفر از یارانه بگیران قطعی نیست.« 

محمدباقر نوبخت در نشست خبری بررسی لایحه بودجه سال ۱۳97 کل کشور در 
پاسخ به سوال خبرآنلاین درباره این که در تبصره ۱9 لایحه بودجه قرار است یک سری 
مشوق هایی به بخش خصوصی داده شود. این مشوق ها چیست و آیا دولت می خواهد 
قیمت ها را آزاد کند؟ تصریح کرد: ما بخش خصوصی را می خواهیم در طرح ها بیاوریم؛ 
معقول و معمول این است که از این سرمایه گذاری سودی هم بخش خصوصی داشته 
باشد. پروژه ای که محصولی را ارائه می کند، اگر از سوی دولت باشد، ممکن است 

رایگان باشد، اما وقتی بخش خصوصی می آید، شرایط فرق می کند.
وی متذکر شد: دو پیش بینی داشتیم؛ یکی این که به بخش خصوصی بگوییم 
مابه تفاوت قیمت را ما می پردازیم. از سوی دیگر، دو نوع پروژه وجود دارد. یکی پروژه 
دولتی است. یک بخش خصوصی می گوید من می توانم سرمایه گذاری کنم، بنابراین ما 
اجازه می دهیم که قیمت را از مردم دریافت کند. مثلا آزادراه تهران به کرج وجود دارد 
و کسی بگوید راه زیرزمینی بزنم. ما خدمتی از دولت را کم نمی کنیم. در کاری بخش 

خصوصی می خواهد انجام دهد. مشوق ها معقول و معمول است.
معاون رییس جمهور بیان کرد: در تبصره ۱9 که عمدتا مشارکت ها به این شیوه 
است، با بخش خصوصی در متن هم فکری کردیم و هم با دستگاه های نظارتی دولتی 

و فرادولتی مشورت کردیم.
حذف 31 میلیون نفر از یارانه قطعی نیست

نوبخت در پاسخ به پرسش دیگر خبرآنلاین درباره حذف یارانه بگیران اظهار داشت: 
راجع به یارانه ها دو روش وجود دارد؛ یکی این که یارانه غیرنیازمندان را قطع کنیم و یا 

این که به کسانی که نیازمند هستند، یارانه بدهیم.
وی افزود: باید شناسایی صورت گیرد، برای این کار نیازمند توافق با مجلس هستیم. 

حذف ۳۱ میلیون نفر از یارانه قطعی نیست.
رییس سازمان برنامه و بودجه عنوان کرد: ما پیش بینی هایی داریم، اما این که این 
پیش بینی ها چه خواهد بود و جامعه هدف چه تغییری می کند، باید منتظر باشد. باید 
با مجلس به یک سازوکار مشخص برسیم. همیشه این انتقاد وجود داشته که چرا 
به ثروتمندان یارانه می دهید. سازوکاری که در تبصره ۱۴ مشخص کردیم، معطوف 
شدیم به این که به نیازمندان یارانه بدهیم. ضمن این که یارانه هیچ فرد نیازمندی در 

سال 97 حذف نمی شود.
 تکذیب افزایش قیمت بنزین

نوبخت درباره احتمال افزایش قیمت بنزین تصریح کرد: در بودجه امسال در خصوص 
حامل های انرژی ۳۲ هزار میلیارد تومان از محل افزایش حامل های های انرژی گفته 
بودیم، اما مجلس تا ۴8 هزار میلیارد تومان به ما مجوز داد که افزایش داشته باشیم، اما 

ما از این مجوز استفاده نکردیم.
وی با اشاره به خبرهای منتشر شده درباره احتمال افزایش قیمت بنزین، متذکر 
شد:خبرهای مجعول زیاد است. از این دست حرف ها زیاد است و قطعی نیست. 

گمانه زنی است. مطمئن باشید هر اتفاقی بخواهد بیفتد، اعلام می کنیم.  
وی در پاسخ به یک پرسشی درباره مشارکت بخش خصوصی در طرح های عمرانی 
و عدم تحقق بودجه طرح های عمرانی، متذکر شد: در حال حاضر بیش از ۳۰ هزار 
میلیارد تومان تخصیص پیدا کرده است. اما الان در انتشار اوراق یک زمان بندی قایل 

شده است.

معاون رییس جمهور ادامه داد: پارسال به دلیل این که عمدتا از اسناد استفاده کردیم، 
به طور عمده پول در بهمن و اسفند داده شد. 

نوبخت گفت: از آنجایی که موفقیت دولت با شاخص هایی که در رشد اقتصادی 
و اشتغال ایجاد می شود، خود را نشان می دهد، بنابراین دولت تلاش می کند که 

برنامه های خود را به خوبی اجرا کند و وعده هایی را که داده، پاسخ گو باشد.
 چرا صداوسیما جزو موارد مصرف صندوق توسعه ملی قرار گرفت؟

وی در پاسخ به سوال دیگری با اشاره به این که چرا صداوسیما جزو موارد مصرف 
صندوق توسعه ملی قرار گرفته است؟ افزود: در ارتباط با این که بعضی از ارقامی که به 
دستگاهی داده شده، در بودجه امسال هم هست و مجلس این را اضافه کرده و گذاشته 
است. کل این اعداد و ارقام را مجلس حسب مصلحت و ضرورت گذاشته است. توسعه 

مکران، پسماندها، شبکه حمل ونقل ریلی و آبیاری را دولت گذاشته است.
چرا کف معافیت مالیاتی حقوق افزایش نیافت؟

رییس سازمان برنامه و بودجه در پاسخ به سوالی درباره افزایش ۱۰ درصدی حقوق 
کارکنان و عدم تغییر کف معافیت مالیاتی، عنوان کرد: سال گذشته میزان معافیت که 
یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان بود که اعلام کردیم، اما مجلس در یک اقدامی که به 
طور حتم حکیمانه و مصلحت گرایانه بوده، ۵۰۰ هزار تومان به آن اضافه کرد. به همین 

جهت چون پارسال رشد کافی دیده شده بود، امسال این رشد را ندیدیم.
نوبخت تصریح کرد: ما اعلام کردیم که ۱۰ درصد اضافه حقوق کارکنان را خواهیم 

داشت.
وی همچنین درباره حذف ۳۱ میلیون یارانه بگیر، متذکر شد: اعداد و ارقام در تبصره 
۱۴ لایحه بودجه می تواند تغییر کند. از آنجایی که مجلس همیشه با حکمت و 

مصلحت و کرامت برخورد می کند، این اعداد و ارقام همیشه افزوده می شود. 
سرنوشت بیمه سلامت

معاون رییس جمهور در پاسخ به این که آیا دولت به تعهدی که در خصوص بیمه 
سلامت گفته بود، عمل می کند؟ بیان کرد: حتما، کمااین که در بودجه سال جاری ۱۰ 

هزار میلیارد تومان بود.

چرا عوارض خروج از کشور سه برابر شد؟
نوبخت درباره افزایش اخذ عوارض خروج از کشور، اظهار داشت: در خصوص عوارض 
خروج از کشور کاملا قابل بررسی است که همه کشورها رقمی را برای عوارض در نظر 
می گیرند. این یک مساله معمول است. در ایران نیز عمده کسانی که )9 میلیون و ۲۰۰ 

هزار نفر( سفرهای سیاحتی و زیارتی می کنند، باید این رقم را بدهند.
وی افزود: ما کشوری گردشگر و گردش پذیر هستیم. آثار باستانی کشور نیاز به مرمت 
و بازسازی دارند و به همین جهت در بودجه امسال افزایش عوارض خروج از کشور 
را داشتیم. همه تلاش این است که بتوانیم از هر ظرفیتی برای توسعه گردشگری 
استفاده کنیم. اگر بودجه را نیز نگاه کنید، بودجه گردشگری نیز افزایش داشته و ۴ 

برابر شده است.
رییس سازمان برنامه و بودجه عنوان کرد: این که عوارض برای کسانی که چند بار 
سفر می کنند، افزایش یافته، برای این است که این افراد به توسعه گردشگری بیشتر 

کمک کنند. 
قیمت ارز چگونه کنترل می شود؟

نوبخت در پاسخ به سوالی درباره نرخ ارز در بودجه و سیاست یکسان سازی ارز، 
تصریح کرد: یکسان سازی نرخ ارز سیاست دولت است و زمانی اجرا خواهد شد که 
زمینه هایش وجود داشته باشد. به همین جهت این که سیاست یکسان سازی نرخ ارز 
که سیاست تقریبا سال های گذشته دولت است، حتما بستگی به شرایطی دارد که 

باید فراهم شود.
 وی متذکر شد: این که چرا دلار ۳۵۰۰ تومان انتخاب کردیم و قیمت ها در بازار 
بالاست، ما که خود را با بازار و صرافی ها تطبیق نمی دهیم. فکر می کنیم ما نباید به بازار 

علامت دهیم که می خواهیم برابری ریال و دلار را به نفع دلار تغییر بدهیم.
معاون رییس جمهور ادامه داد: آنچه که برای ما مهم است، مصالح کشور است. 
مصلحت کشور در تضعیف پول ملی نیست. ما دلار را به قیمت مبادله ای ارائه می کنیم؛ 
پول صرافی که به جیب ما نمی رود. ما که به دنبال ثبات اقتصادی و مهار تورم هستیم، 

از تضعیف ریال ضرر می کنیم. 

 نوبخت :افزایش قیمت بنزین قطعی نیست

یارانه هیچ فرد نیازمندی قطع نمی شود

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
۱- رای شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۱۰۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰89۲ آقای علی یزدی 
فرزند رضا در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۴7/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲7۳ اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 6۲۴۴(
۲- رای شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۱۰۰9۱۴۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳69 خانم طاهره 
جلال زاده یزدی فرزند محمدحسن در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۰8 مترمربع پلاک شماره ۱۰۵86 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 6۲۴۴(
۳- رای شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۴۱۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۵6 آقای عباس 
سلطانی موخر فرزند محمدعلی در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 6۴/۴۰ مترمربع پلاک شماره 768۲ اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف 6۲۵۰(
۴- رای شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۴9۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲88۳ آقای محمد 
پناهی فرزند عبدالحسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 9۰ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۵99/۱۵7۲/۱7۵۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از شرکت عمران و آپارتمان دژسازنو .)م الف 6۲6۴(
۵- رای شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۴89 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲88۲ خانم معصومه 
قیاصی سیف فرزند رجب در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 9۰ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۵99/۱۵7۲/۱7۵۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از شرکت عمران و آپارتمان دژسازنو .)م الف 6۲6۴(
6- رای شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳9۰8 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳96۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۴6 خانم ذکری 
رشادی فرزند زین العابدین در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 9۲/۵9 مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۳7 اصلی واقع 

در بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از عباس نظر .)م الف 6۲7۰(
7- رای شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۴۰8 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰97۴6 آقای احمد 
محمودیان فرزند محمود در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 89/۴۳ مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۱۱۰9۲ 
اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمود جهانگیر .)م 

الف 6۲77(
8- رای شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۲۴۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳96۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰686 آقای ابوالفضل 
ایرانی خواه فرزند عباس در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۵۵/۴۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۳99 اصلی واقع 
در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد آراسته فرد .)م الف 6۲8۱(
9- رای شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۴7۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰8۳۳6 آقای ابوالفضل 

صلواتی فرزند اسماعیل در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 9۲/۰7 مترمربع پلاک شماره ۱۰۵86 اصلی واقع در 
قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 6۲8۴(

۱۰- رای شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۱۵7 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۴۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱۲۰ خانم سکینه 
سلطان اکبری جمکرانی فرزند علی در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۵۳/۳۲ مترمربع پلاک شماره ۴7۵ فرعی 
از ۱ اصلی واقع در قم بخش ۴ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی خادمی .)م 

الف 6۲9۰(
۱۱- رای شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۱۰۰79۰۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۴۵۱ خانم زهرا 
طاهریان فرزند علی اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۲/9۰ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۱۱۱86 
اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی سزاوار .)م الف 

)6۲9۱
۱۲- رای شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۳۲7 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲97۲ آقای عباس 
جعفری اتابک فرزند صفرعلی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۰۵/7۰ مترمربع 
پلاک شماره )۱۰8 و ۱۰7 و ۱۰۴ و ۱۰۳ ( فرعی از ۳۰ فرعی از ۱۰۲۵۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم .مبایعه نامه عادی خریداری از محمد روحانی و تقی حاج علینقی نسبت به پلاک ۱۰۳ فرعی ۰/7۲ مترمربع و 
نسبت به پلاک ۱۰۴ فرعی ۴۵/۴8 مترمربع و نسبت به پلاک ۱۰7 فرعی ۵6/8۵ مترمربع و نسبت به پلاک ۱۰8 فرعی 

۲/6۵ مترمربع .)6۲97(
۱۳- رای شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۳۲8 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳96۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰866 خانم گلنار 
برزگری خانقاه فرزند هدایت در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۰۵/7۰ مترمربع 
پلاک شماره )۱۰8 و ۱۰7 و ۱۰۴ و ۱۰۳ ( فرعی از ۳۰ فرعی از ۱۰۲۵۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم .مبایعه نامه عادی خریداری از محمد روحانی و تقی حاج علینقی نسبت به پلاک ۱۰۳ فرعی ۰/7۲ مترمربع و 
نسبت به پلاک ۱۰۴ فرعی ۴۵/۴8 مترمربع و نسبت به پلاک ۱۰7 فرعی ۵6/8۵ مترمربع و نسبت به پلاک ۱۰8 فرعی 

۲/6۵ مترمربع .)6۲97(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را 
به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/09/21 
تاریخ انتشار دوم: 1396/10/06
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل 

تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳966۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴6۳۵ شماره  رای   -۱
فرزند سلطان حسین  آقای خیراله حسنی   ۱۳9۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۴۴8
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۱۲/۳8 مترمربع پلاک شماره ۵8 فرعی از ۱9۱۲ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی 

.)م الف 6۲۴۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳966۰۳۳۰۰۰۲۰۲۳۱7۰ شماره  رای   -۲
در  نصرت  فرزند  اللهی  فیض  زیداله  آقای   ۱۳9۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰76۱۲
قسمتی از ششدانگ به مساحت ۱۴۰ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۲۱۰۰ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از ایران میر فرزند حسن .)م الف 6۲۴۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳966۰۳۳۰۰۰۲۰۲۳877 شماره  رای   -۳
۱۳9۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱79 آقای علی اکبر خلج فرزند صدقعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۲ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۲۳8۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از فاطمه چای پز و عذری دیمکاران 

.)م الف 6۲۳۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳966۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴96۴ شماره  رای   -۴
۱۳9۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱9۲9۲ آقای حسن قلی زاده کلان فرزند حبیب در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 7۳/۴6 
مترمربع پلاک شماره ۱6۴/۲۰۱ فرعی از ۱9۰۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از زینب محبی .)م الف 

)6۲6۱
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳966۰۳۳۰۰۰۲۰۰8۰76 شماره  رای   -۵
در  حیدر  فرزند  شمسی  حسینقلی  آقای   ۱۳9۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۵۱۱9
به مساحت  بنا شده  احداث  از ششدانگ قطعه زمین که در آن  قسمتی 
۱۳۰/۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱789 و ۱79۰ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی برابر سند قطعی 

.)م الف 6۲۵8(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳966۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴77۰ شماره  رای   -6
۱۳9۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۳۳۳7 آقای علیرضا رستمی فرزند ولی اله در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲6 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۲۳8۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 6۲۵7(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳966۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۰۳۰ شماره  رای   -7
۱۳9۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰6۱ آقای محمدعلی صفدری فرزند ابوالفضل در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۳/۳۵ 
مترمربع پلاک شماره ۴ فرعی از ۲۲۴۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عبدالحسین ابوالحسن و 

ابوالفضل دامن خشک  .)م الف 6۲۵۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳966۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۳۱۱ شماره  رای   -8
۱۳9۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲97 آقای محمد رمضانی مقدم فرزند محمدتقی در 
یک دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۳۲۲۱/۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۵6۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیدعلی محمد تولیتی 

و سید علی اکبر تولیتی .)م الف 6۲۳7(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳966۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۳۱۰ شماره  رای   -9
۱۳9۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲9۳ آقای مجتبی رمضانی مقدم فرزند محمدتقی 
در یک دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۳۲۲۱/۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۵6۳ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید علی 

محمد تولیتی و سید علی اکبر تولیتی .)م الف 6۲۳7(
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۳۰9  رای   -۱۰
۱۳9۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲8۴ آقای مهدی شفیعی فرزند عباس در چهار 
دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۳۲۲۱/۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۵6۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیدعلی محمد تولیتی 

و سیدعلی اکبر تولیتی .)م الف 6۲۳8(
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۲۰۲۳۲۴۴  رای   -۱۱
۱۳9۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱68 آقای محمد قریشی فرزند سلیمان در قسمتی 

از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱7 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۱7۴ مکرر اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدرضا شاکری .)م الف 6۲7۱(

کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۲7۵  رای   -۱۲
در  علی  ایپک  فرزند  درخشنده  علی  آقای   ۱۳9۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۰8۵
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۴ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱9۴9 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدرضا و محمدابراهیم و زهرا 

همه شاکری .)م الف 6۲6۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۵۰۳  رای   -۱۳
۱۳9۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۲9۵۲ آقای هادی عزیزی توفیق فرزند امام وردی 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۰۰/۲7 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۱۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م 

الف 6۲8۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳966۰۳۳۰۰۰۲۰۲۳8۳۲  رای   -۱۴
۱۳9۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳86 آقای احمد بهمنی فتاح فرزند علی اکبر در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳8۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 6۲8۰(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت 
اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه 
و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/09/21 
تاریخ انتشار دوم: 1396/10/06
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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لوکاکو در نقش منفی مکمل 

یکشنبه و برف آبی آسمانی
 در منچستر... 

آخرین باری که منچستری ها در رتبه های اول و دوم لیگ 
به مصاف هم رفتند آوریل ۲۰۱۳ بود. روبرتو مانچینی آخرین ماه حضورش در سیتی را 
پیش از اخراج سپری می کرد و آلکس فرگوسن ماه بعد از فوتبال کناره می گرفت. سیتی 
آن روز در اولدترافورد ۲-۱ پیروز شد، ولی جام قهرمانی به اولدترافورد رفت که آخرین 
قهرمانی سرخپوش ها در لیگ تاکنون هم بود. همان نتیجه پس از چهار سال در همان 
میدان رقم خورد: یونایتد ۱ - سیتی ۲.  این بار در مصاف تب زده پپ گواردیولا و ژوزه 
مورینیو که آتش منچستری را شعله ور کرده اند. دو مربی که جمعا چهل و شش جام 

را به چنگ آورده اند:
 مورینیو بیست و پنج و پپ بیست و یک بار. همان دو نفری که رقابت آمیخته به کینه 

شان را از نبردهای رئال - بارسا در اسپانیا به انگلیس کشیده اند.
این بار در منچستر برف می بارید. هوا سرد بود و به نظر می رسید یونایتد فاصله هشت 
امتیازی با سیتی را کاهش خواهد داد. به نظر می رسید کوره رقابت قهرمانی در آغاز 
زمستان را داغ نگاه خواهد داشت. ولی آن کوره با به صدا درآمدن سوت پایان سرد شده 
بود، یخزده. آبی آسمانی ها یازده امتیاز جلو افتاده بودند و با چهارده بازی و کسب چهارده 
پیروزی پیاپی رکورد چهارده برد پیاپی آرسنال در لیگ برتر در سال ۲۰۰۲ را تکرار کرده 
بودند. بازی که تمام شد می پرسیدیم رقابت قهرمانی لیگ پیش از پایان نیم فصل تمام 

شده؟ مگر قرار نبود ژوزه و پسران در این میدان بدرخشند؟
 مورینیو و پپ همزمان در ۲۰۱6 سکان دو رقیب منچستری را در دست گرفتند و در 
سایه یک تازه وارد دیگر به لیگ آب شدند، برابر آنتونیو کونته. سیتی فصل را با پانزده امتیاز 
کمتر از چلسی قهرمان به پایان برد و یونایتد با بیست و چهار امتیاز کمتر. مورینیو و پپ 
این فصل را با تیم هایی ساخته و پرداخته سپری کرده اند. مورینیو که سه بار با چلسی 
قهرمان لیگ برتر شده با خریدهایش - شامل لوکاکو و ماتیچ - یونایتد را به کورس قهرمانی 
کشاند. پپ هم کنار بازیکنان تازه واردش - شامل ادرسون درون دروازه که برابر یونایتد دو 
بار توپ را طی آن دو ضربه متوالی دفع کرد - مایکل آرتتا را که یازده سال در اورتون و 
آرسنال سپری کرده بود را به صف دستیارانش، برایان کید، رودلفو بورل و دومنیک تارنت، 
افزوده. آرتتا که هم اسپانیایی است، هم انگلیسی حرف می زند و هم به سایه روشن های 

لیگ برتر اشراف دارد.
 رویارویی مورینیو و پپ نبرد بهترین خط حمله لیگ )سیتی با چهل و شش گل زده( 
و بهترین خط دفاع لیگ )یونایتد با نه گل خورده( بود... ولی بازی که تمام شد سیتی با 
چهل و هشت گل زده بهترین خط حمله را معرفی کرده بود و با یازده گل خورده بهترین 
خط دفاع کنار یونایتد را. بیش و کم همه چیز همان جوری پیش رفته بود که انتظارش 
را می کشیدیم. می دانستیم سیتی در همه دیدارهای این فصل جز برابر وولوز دروازه ها 
را باز کرده و بازیکنانش استاد زدن گل طی ضربه های ایستگاهی هستند. می دانستیم 
یونایتد در مقایسه به سیتی به توپ نیاز نداشته و ندارد و برابر آرسنال با چهار شوت روانه 
دروازه، پیروز شده. ولی یک گل برای پیروزی یونایتد کافی نبود و داوید سیلوا در غیاب پل 
پوگبا در میانه میدان هم یک گل زد و هم زمینه ساز به ثمر رسیدن گل دوم شد. همکاری 
سیلوا - برناردو - می توانست در واپسین لحظات گل سوم را به همراه داشته باشد، همان 

زمانی که ورود زلاتان بازتابنده دست های خالی شده ژوزه شده بود.
در آن تب و تاب یک بازنده بزرگ ایستاده بود: روملو لوکاکو نود میلیون پوندی که فصل 
پیش طی دو دیدار دروازه سیتی را دو بار با پیراهن اورتون باز کرده بود، طی حضورش 
در برنامه های دفاعی در به ثمر رسیدن هر دو گل سیتی نقش مکمل منفی را بازی کرد.
زمستان تازه آغاز شده که شکست یونایتد فاصله اش با سیتی را یازده امتیازی کرده. از 
یک سو رویکرد مورینیویی را زیر سوال برده و از سوی دیگر میزان تاثیرگذاری مردانش 
در لیگ را. در حالی که سیتی به رهبری پپ نیمی از رکورد بیشترین پیروزی طی یک 
فصل که چلسی آن را فصل پیش با سی برد بر جای گذاشت، ثبت کرده و نشان داده 
شکستن رکورد نود و پنج امتیاز و زدن بیش از صد و سه گل در یک فصل چندان هم 

غیرمنتظره  نیست.

رئیس کمیته داوران فدراسیون وزنه برداری :

هر 2 حرکت سلیمی  اشتباه بود
 نباید وزنه را رها می کرد

رئیس کمیته داوران فدراسیون وزنه برداری گفت: اعضای هیأت ژوری به درستی هر ۲ 
حرکت دوضرب بهداد سلیمی را خطا اعلام کردند.

منوچهر رضاخانی درباره واکنش ها نسبت به خطا اعلام کردن ۲ حرکت دوضرب بهداد 
سلیمی در رقابت های دسته فوق سنگین مسابقات جهانی وزنه برداری، گفت: همزمان که 
۳ داور اصلی آرای خود را اعلام می کنند، ۵ نفر ژوری که پشت میز داوران نشسته اند نیز 

آرای خود را اعلام می کنند، این برای آن است که درصد و ضریب خطا را کمتر کنند.
وی ادامه داد: به هرحال انسان ها جایز الخطا هستند و برای همین است که همان زمان 
که داوران رأی می دهند، ژوری نیز رأی خود را اعلام می کند. وقتی رأی داوران سفید شد، 
اما ژوری خطا تشخیص دهد رأی آنها با توجه به جایگاهی که دارند، ارجح است. هیچکس 

هم نمی تواند اعتراض کند چون در قوانین بین المللی جایی برای اعتراض نیست.
رئیس کمیته داوران فدراسیون وزنه برداری تصریح کرد: در حرکت اول دوضرب سلیمی، 
دستِ چپ، دستِ راست را زد و به درستی خطا اعلام شد. حرکت دوم کاملًا درست بود، 
اما در حرکت سوم در آخرین مرحله بهداد وزنه را پِرِس کرد و زمانی که پاهایش را جمع 
کرد وزنه را به بالا هُل داد و وزنه بالاتر رفت و قطعاً خطا بود. از سوی دیگر هنگامی که او 
می خواست وزنه را رها کند باید با دستش وزنه را همراهی می کرد، اما به اصطلاح دراپ 
کرد در حالی که نباید وزنه را رها می کرد. رضاخانی در واکنش به این موضوع که برخی 
معتقدند ژوری به دلیل رفتار بهداد سلیمی در نگاه کردن به میله هنگام بالا بردن آن به 
نوعی کُری خوانی کرده و باعث تحریک داوران شده، تصریح کرد: وقتی وزنه بردار وزنه 
درستی بزند حتی اگر روی تخته هم شکلک در بیاورد ربطی ندارد؛ حرکت بهداد از نظر 
فنی کاملًا خطا بود. البته منکر این موضوع نمی شوم، انسان ها احساسات دارند و ممکن 
است تحت تأثیر آن قرار گیرند. وی افزود:  شاید و شاید اگر سلیمی رفتار و حرکات بهتری 
از خود نشان می داد، احتمال داشت ژوری بعد از ۳ چراغ سفید داوران دخالت نکند. حتی 
قانون می گوید داوران نباید به چشم وزنه بردار نگاه کنند چون ممکن است هر دو طرف 
تحت تأثیر قرار بگیرند. بهداد سلیمی قهرمان جهان و المپیک است و این ریزه کاری ها را 
بهتر از هر کسی می داند و می داند که چطور می تواند روی داوران تأثیر مثبت بگذارد. به 
نظرم اگر با حرکت مثبت تری به کارش خاتمه می داد، شاید احتمال داشت ژوری دخالت 
نکند. او به عنوان اسطوره وزنه برداری با رفتارش باید الگو باشد. رضاخانی در پاسخ به این 
سوال که بهداد مدعی شده بسیاری از کارشناسان و وزنه برداران مطرح داخلی و خارجی 
حرکت او را صحیح تشخیص داده اند، گفت: اگر تمام دنیا هم بگویند حرکت بهداد صحیح 
یا خطا بوده، تصمیم نهایی با داوران و ژوری است که تمام شده است. حرکت بهداد سلیمی 
برای داوران وزنه برداری یک کلاس جهانی است و باید از این صحنه برای آموزش داوران 
استفاده کرد. طبق نظرسنجی که در جامعه وزنه برداری از مربیان، وزنه برداران، کارشناسان 
و داوران انجام شده، 7۲ درصد حرکت بهداد را خطا تشخیص دادند. رئیس کمیته داوران 
فدراسیون وزنه برداری در خصوص اینکه برخی معتقدند اعضای هیأت ژوری در دسته 
فوق سنگین کیفیت لازم را برای قضاوت نداشت، گفت: اینکه داوران نسبت به مسابقات 
دوره گذشته ضعیف تر بوده اند، قابل قبول است.  رضاخانی در واکنش به صحبت های 
سلیمی مبنی بر اینکه برای گرفتن حق خود در فدراسیون جهانی باید پول خرج مافیای 
قدرت کنیم و آیا این موضوع درست است؟ گفت: من که تا به حال چنین چیزی را ندیدم 
و خبری ندارم. با این تفاسیر پس زمانی هم که ما قوی ترین مرد جهان می شدیم و یا 
وزنه برداران ما مانند مرادی و رستمی رکوردهای جهانی را جابجا می کردند، پول داده ایم؟ 

مطرح کردن چنین مسائلی درست نیست.

نصیری نیا: 

رقابت های جهانی وزنه برداری سطح پایینی 
داشت 

دارنده مدال طلای رقابت های وزنه برداری قهرمانی جهان در سال ۱999 یونان گفت: 
سطح پایین پیکارهای وزنه برداری قهرمانی سال ۲۰۱7 جهان در آمریکا بی سابقه بود 

و این را از رکوردهایی پایینی که در همه وزن ها به ثبت رسید می توان مشاهده کرد. 
شاهین نصیری نیا افزود: بدون شک غیبت تیم های قدرتمند جهان، سطح مسابقات را 
بسیار پایین آورد تا جایی که وزنه برداران درجه دو و سه جهان نیز صاحب مدال شدند و 
اگر ایران در هم این مسابقات حضور نداشت، می توان گفت سطح مسابقات از جهانی به 

یک مسابقه بین المللی کوچک تنزل پیدا می کرد.
وی که هم اکنون به عنوان یکی از مربیان تیم ملی وزنه برداری آمریکا فعالیت می 
کند، اظهار داشت: نمایندگان ایران حتی می توانستند بهتر از این کار کنند و مدال 
های بیشتری بگیرند. برای مثال علیرضا سلیمانی در دسته ۱۰۵ کیلوگرم با انتخابی 
بهتر صاحب مدال می شد و یا کیانوش رستمی نیز همینطور، او این شانس را داشت 
که به مدال برسد. اما اگر بخواهیم واقع گرایانه به رکوردهای ملی پوشان ایران نگاه 
کنیم به جز بهداد سلیمی و سعید علی حسینی در فوق سنگین و سهراب مرادی در 
9۴ کیلوگرم، بقیه رکوردها به اندازه ای نبود که بتوان در حضور تیم های بزرگ جهان 
که در این رقابت ها حضور نداشتند، مدال کسب کرد و معتقدم باید بیشتر کار کنیم. 
نصیری نیا در خصوص بازگشت سعید علی حسینی بعد از هشت سال، خاطر نشان 
کرد: سعید با حضور دوباره اش نه تنها دل همه ایرانی ها را شاد کرد بلکه وزنه برداری 
جهان را از حضور دوباره اش خوشحال کرد و این موضوع را به شخصه و با توجه به اینکه 
با وزنه برداری بسیاری از کشورها در ارتباط هستم، مشاهده کردم. وی ادامه داد: علی 
حسینی نه تنها قهرمان است، بلکه الگوی صبر، شکیبایی و اراده قدرتمند و از لحاظ 
شخصیتی یک پهلوان تمام عیار است که می تواند دوباره عنوان قویترین مرد جهان را 

برای ایران به ارمغان بیاورد.
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گل محمدی: 

چرا نباید ضعیف ترین بازیکن تراکتورسازی را کنار بگذارم؟

سرمربی تیم فوتبال تراکتورسازی با انتقاد از بعضی از بازیکنان این تیم از جمله 
محمد ابراهیمی گفت: چرا نباید ضعیفترین بازیکن تیم را کنار بگذارم؟ 

به یحیی گل محمدی درباره شرایط تیم فوتبال تراکتورسازی و برنامه نیم فصل 
این باشگاه، گفت: هر مربی در فصل نقل و انتقالات لیست ورود و خروج دارد اما 
معیار انتخاب بازیکنان عملکرد آنهاست و من هم هیچ حب و بغضی نسبت به 
اعضای تیم خودم ندارم اما وقتی می بینم که بازیکنی در طول یک نیم فصل با 
وجود قرارداد آنچنانی هیچ کمکی به تیم نکرده طبیعی است که او را کنار بگذارم.
وی افزود: نگاه هوادار هم باید منطقی و معقول بر مبنای منافع تیم باشد. خط 

قرمز هوادار نام بزرگ تراکتورسازی است که باید همیشه در اوج باشد. همه 
بازیکنان و مربیان و مدیران می آیند و روزی هم می روند. بر این اساس بازیکنی 
که نیمی از نیم فصل اول را بازی نکرده و در 8 بازی فقط یک پاس گل داده یا 
بازیکنی که طبق آمار ضعیف ترین بازیکن تیم با کمترین میزان دوندگی لقب 

گرفته چرا نباید حذف شود؟
گل محمدی همچنین گفت: موضوع معاوضه محمد ابراهیمی ابتدا از سوی 
صنعت نفت مطرح شد و این مسئله در حد یک پیشنهاد بود که با خودش در 
میان گذاشتم و حتی گفتم این اتفاق در صورت موافقت خودت عملی می شود 

اما چه معنی دارد که بازیکن یک گفت و گوی خصوصی را به صفحه شخصی 
خودش در فضای مجازی بکشاند؟ این چه وضعیت نابسامانی است که فضای 
مجازی به اسلحه و ابزاری برای بازیکنان تبدیل شده تا از احساسات و افکار 
عمومی در راستای حفظ منافع خودشان استفاده کنند؟ بازیکنی که بر سر مبلغ 
مورد نظرش نتوانسته توافق کند در اینستاگرام از هواداران خداحافظی می کند.

سرمربی تراکتورسازی تاکید کرد: آن بازیکن دیگر چک برگشتی خودش را 
منتشر می کند و آن یکی می خواهد خواسته های خودش را با استفاده از این 
فضا به باشگاه یا کادرفنی تحمیل کند. در کجای دنیا سرنوشت فوتبالشان را در 

صفحات اینستاگرام با توهین و فحاشی گره می زنند؟
سرمربی تراکتورسازی همچنین گفت:باید فکری به حال این وضعیت نابسامان 
بکنیم. خبر رختکن تیم ساعتی بعد به رسانه ها می رسد و گفت و گوی شخصی 
مربی با بازیکن در اینستاگرام پخش می شود. معنی همه چیز در این فوتبال 
عوض شده و هیچ چیزی در جای خودش قرار ندارد. بازیکنانی که مبالغ حرفه ای 
دریافت می کنند چرا رفتار حرفه ای ندارند؟ امروز نوع جدیدی از بازیکن سالاری 

در فضای مجازی شکل گرفته که باید مقابل آن بایستیم.
گل محمدی همچنین گفت: غیرت و تعصب به عکس های رنگارنگ و فعالیت 
شبانه روزی در فضای مجازی نیست. غیرت این است که بازیکن در پایان دو 
فصل مصدومیت و عملکرد نامطلوب، خودش به این تشخیص برسد که ماندنش 
به صلاح تیم محبوبش نیست. بازیکنی که می بیند امکان کمک کردن به 
تیمش را ندارد در این موقعیت غیرت حقیقی را نشان می دهد. مصداق فریب 
دادن هوادار این است که بازیکنی عمل جراحی پای خودش را تکذیب کند و 
از همه عوامل باشگاه بخواهد به مردم دروغ بگویند اما نگذارد کسی بفهمد که 
مجددا عمل کرده است. این مصداق حقیقی فریب دادن هوادار و سوء استفاده از 

احساسات خالصانه مردمی است که تراکتورسازی را با جان و دل دوست دارند.
سرمربی تراکتورسازی در پایان به سایت تراکتورسازی گفت: من عشق و علاقه 
خودم را به این تیم زمانی ثابت کردم که بسیاری از مربیان حاضر نبودند در این 
موقعیت سخت آبرو و اعتبار خودشان را به خطر بیاندازند و هدایت تیم محروم و 
بدون بازیکن را در دست بگیرند اما ما با جان و دل آمدیم و در سخت ترین نیم 
فصل زندگی خودمان با تمام وجود کار کردیم. در نیم فصل دوم به دنبال ساختن 
تیمی قدرتمند هستیم که در ۳ جام مدعی باشد و در این راه قطعا با توجه به 

همه سختی هایی که تحمل کردیم ، تسلیم نخواهیم شد.

نیم فصل اول رقابت های لیگ برتر در حالی به پایان رسید که 
۵ تیم از ۱6 تیم حاضر در این مسابقات در طول نیم فصل دست 

به تغییر سرمربی خود زدند. 
نیم فصل اول از هفدهمین دوره رقابت های لیگ برتر )بدون 
احتساب بازی پرسپولیس - صنعت نفت( به پایان رسید و در 
این مسابقات تیم فوتبال پرسپولیس توانست با اختلاف از دیگر 
تیم ها پیشی گرفته تا عنوان تشریفاتی قهرمان نیم فصل را به 

خود اختصاص بدهد.
با احتساب برکناری علی نظرمحمدی از سرمربیگری تیم 
سپیدرود و انتخاب سرمربی برزیلی برای این تیم تا امروز ۲۳ 
بعلاوه یک نفر بعنوان سرمربی ۱6 تیم لیگ برتری فعالیت کرده 

اند.
در این مسابقات تیم های اول تا هفتم جدول - که شامل 
پرسپولیس، پارس جنوبی، فولاد، پیکان، پدیده، سایپا و صنعت 
نفت بودند - بعلاوه تیم های ذوب آهن، تراکتورسازی، سپاهان 
و استقلال خوزستان در نیم فصل اول دست به تغییر سرمربی 
خود نزدند. سپیدرود هم که تا پایان نیم فصل تغییری روی 
نیمکت نداشت، در تعطیلات نیم فصل یک برزیلی را جایگزین 

علی نظرمحمدی کرد. 
استقلال تهران، گسترش تبریز، نفت تهران و سیاه جامگان 
۴ تیمی بودند که در جریان مسابقات نیم فصل نخست مربیان 
خود را تغییر دادند. از این ۴ تیم دو تیم استقلال و گسترش 
یکبار، سیاه جامگان ۲ بار و نفت تهران چند بار دست به تغییر 
سرمربی زدند. همانطور که اشاره کردیم سپیدرود نیز تیمی بود 

که بعد از اتمام نیم فصل مربی اش را تغییر داد.

تغییرات در تیم سیاه جامگان تاحدودی تغییرات سنتی فوتبال 
مشهد بود. به این ترتیب که این تیم فصل را با اکبر میثاقیان 
شروع کرد و میثاقیان در میانه راه جای خود را به علیرضا مرزبان 
داد. مرزبان نیز بعد از چند هفته، جای خود را به رضا عنایتی داد 
تا عنایتی اولین تجربه سرمربیگری خود را در این تیم مشهدی 

داشته باشد.
شرایط برای دو تیم استقلال و گسترش تا حدودی برعکس 
را  ایرانی  مربی  یک  گسترشی ها  که  ترتیب  این  به  بود.  هم 
جانشین یک خارجی کردند و در استقلال یک مربی خارجی 
جای یک مربی ایرانی را گرفت. تغییرات در این تیم جواب داد و 

مربیان جدید توانستند نتایج بهتری گرفته و جایگاه تیمشان را 
ارتقا دهند. اما دو تیم سیاه جامگان و نفت که تغییرات بیشتری 
رده های  فصل  نیم  پایان  در  و  بود  نزولی  سیرشان  داشتند 

چهاردهم و شانزدهم را به دست آوردند.
در بین تیم هایی که سرمربی خود را تغییر دادند استقلال با 
ایستادن در رده هشتم بهترین جایگاه را دارد و سیاه جامگان 
که در انتهای جدول قرار دارد ضعیف ترین عملکرد را داشته 
است. ضعیف ترین جایگاه در بین تیم هایی که دست به تغییر 
مربی نزده اند به تیم سپیدرود می رسد که در رده پانزدهم جدول 

قرار دارد.

استقلال با قرار گرفتن در رده هشتم جدول تنها تیم تغییراتی 
است که در نیمه بالای جدول قرار دارد و سه تیم دیگر در نیمه 

دوم جدول قرار گرفته اند.
استقلال تنها تیمی است که حضور دو سرمربی و یک سرمربی 
موقت را روی نیمکتش در نیم فصل نخست تجربه کرد. آبی 
لیگ حضور  در  منصوریان  علیرضا  با  هفتم  هفته  تا  پوشان 
داشتند، هفته هشتم با یک سرمربی موقت به اسم میک مک 
درموت و از هفته نهم تاکنون هم با وینفرد شفر در لیگ حضور 
دارند. مک درموت در همان یک هفته ای که نقش سرمربی از 
نوع موقتی اش را ایفا کرد به دلیل محرومیت قادر به نشستن 
روی نیمکت نبود و به ناچار از روی سکوها هدایت تیمش را بر 

عهده گرفت که استقلال در آن بازی برنده از زمین خارج شد.
برانکو ایوانکوویچ، مهدی تارتار، سیروس پورموسوی، مجید 
جلالی، رضا مهاجری، علی دایی، فراز کمالوند، علیرضا منصویان، 
لوکا بوناچیچ، امیر قلعه نویی، یحیی گل محمدی، زلاتکو کرانچار، 
عبدالله ویسی، علی کریمی، علی نظرمحمدی و اکبر میثاقیان 
۱6 نفری بودند که بعنوان سرمربی لیگ برتر را استارت زدند و 
در میانه راه وینفرد شفر، فیروز کریمی، حمید درخشان، علیرضا 
مرزبان و رضا عنایتی به این نفرات اضافه شدند. از نیم فصل 
دوم سیلمار برزیلی نیز به جای نظرمحمدی به این جمع اضافه 

خواهد شد.
به این ترتیب ۲۲ نفر بعنوان سرمربی و یک نفر بعنوان سرمربی 
موقت در نیم فصل اول مسئولیت هدایت ۱6 تیم را بر عهده 
داشتند و با اضافه شدن سیلمار برزیلی سرمربیان دائم تیم های 

لیگ برتری به عدد ۲۳ رسیدند. 

گزارشی از تغییرات نیمکت ها در ۱۵ هفته؛

حضور ۱+23 سرمربی روی نیمکت ۱۶ تیم لیگ برتری در نیم فصل!

حمید رضا صدر* 

در شرایطی که مالک باشگاه اعلام کرده بود مربی برزیلی 
سکان هدایت سپیدرود را برعهده خواهد گرفت این تصمیم 

دوباره تغییر کرد.
سپیدرود رشت در ۴8 ساعت گذشته دستخوش سونامی 
بزرگی شد تا جایی که مالک جدید باشگاه در ابتدا علی 
انتصاب مربی  از  او را برکنار و  نظرمحمدی و دستیاران 
برزیلی به عنوان جانشین خبر داد، سپس مدیرعامل باشگاه 

را نیز از کار برکنار کرد.
جدید  مالک  بیات  کیومرث  تصمیمات  تنها  این  اما 
سپیدرود نبود، چون دیروز صبح او تصمیم گرفت به جای 
سیمائو سیلمار برزیلی که به عنوان سرمربی جدید نام برده 
بود از امیدرضا روانخواه به عنوان سرمربی جدید بهره ببرد 

و سکان هدایت تیم را به دست این مربی جوان بسپارد.
بنا به اعلام کیومرث بیات از این پس امیدرضا روانخواه 
به عنوان سرمربی و سیمائو سیلمار به عنوان دستیار اول 
وظیفه هدایت سپیدرود را برعهده خواهند داشت تا بلکه 
با این تغییرات وضعیت در باشگاه شمالی به حالت عادی 

برگردد.
اول  عنوان دستیار  به  ابتدای فصل  در  روانخواه  امید   
با علی  برای مدتی  و  اضافه شد  به کادر فنی سپیدرود 
نظرمحمدی همکاری داشت؛ اما اختلاف نظرها باعث شد 

او بعد از هفته سوم لیگ هفدهم از جمع سپیدرودی ها 
جدا شود و به تهران بازگردد. با تغییر مالکیت باشگاه و 
حضور کیومرث بیات در راس مدیریت سپیدرود دوباره نام 
امیدرضا روانخواه برای همکاری با این تیم برحسب شناختی 
که داشت بر سر زبان ها افتاد و سرانجام بعد از نشست امروز 

حکم سرمربیگری به نام او مهر خورد.
بازیکن سابق استقلال تهران که به خاطر مصدومیت 
شدید از ناحیه زانو مجبور شد در جوانی و خیلی زود از 
های  کلاس  در  حضور  با  و  خداحافظی  فوتبال  دنیای 
مربیگری مدارک لازم برای ورود به این عرصه را بگیرد در 
ماه های گذشته نامش به عنوان دستیار احتمالی وینفرد 
شفر در جمع آبی پوشان هم مطرح شد؛ اما حالا در پایان 
نیم فصل مثل خیلی از ستاره های هم نسل خود این 
فرصت را به دست آورد تا به عنوان سرمربی وارد این جرگه 
شود و هدایت سپیدرود را در بدترین روزها برعهده بگیرد. 

فرصتی که می تواند آینده روانخواه در عرصه مربیگری 
را با سرنوشتی غیر قابل پیش بینی برای او توام کند، چون 
موفقیت در بقای سپیدرود، روانخواه را به عنوان یکی از 
مربیان جوان و خوش فکر مطرح خواهد کرد؛ اما ناکامی با 
این تیم رشتی می تواند روزهای سخت و دشواری برای این 

چهره دوست داشتنی از دیار گل و بلبل رقم بزند.

اموال  از  یک  پرسپولیس گفت: هیچ  باشگاه  سرپرست 
باشگاه پرسپولیس گم نشده است و اسناد مالی کاملا بررسی 

می شود. 
حمیدرضا گرشاسبی درباره جریان مذاکرات با ایوانکوویچ 
برای تمدید قرارداد اظهار داشت: بخش اعظمی از سوالات 
هواداران و خبرنگاران درباره این موضوع است. باید بگویم 
روند مذاکرات واقعا خیلی خوب بوده است و حتی می توانیم 
بگوییم به تفاهم نهایی رسیده ایم. زمان چند روزه ای را به این 
موضوع اختصاص داده ایم تا گزارش های فنی و مالی مربوط 
به گذشته و برنامه هایی که باید برای آینده داشته باشیم ارائه 
و بررسی شوند. چه برای ما و چه برای آقای برانکو موفقیت 
بیشتر پرسپولیس در ادامه کار یک نکته تعیین کننده است.

سرپرست باشگاه پرسپولیس افزود: ادامه این همکاری با 
هدف دستیابی به افتخارات بیشتر برای پرسپولیس و فوتبال 
ایران است. پرسپولیس در عرصه داخلی در کنار کسب و 
تکرار عناوین قهرمانی مرزها و حدنصاب های جدیدی را رقم 
می زند و در لیگ قهرمانان حضور در فینال را دنبال می 
کنیم و در آن سطح می خواهیم قهرمانی لیگ قهرمانان به 
غرب آسیا و ایران برگردد. طبعا این اهداف، برنامه های خاص 
خود را طلب می کند که باید وظایف هر یک از طرف ها 

مشخص باشد.

خصوص  در  ریزی  برنامه  کرد:  خاطرنشان  گرشاسبی 
بازیکنان و ادامه همکاری آن ها، اردوهای تدارکاتی مورد نیاز 
برای آماده سازی ها و موارد دیگری هستند که درباره آن ها 
گفتگو می کنیم. در بسیاری موارد نیز به هماهنگی های لازم 
رسیده ایم و انتظار داریم تا پایان این هفته یا هفته آینده کار 
نهایی شود. سرپرست باشگاه پرسپولیس درباره مطالبی که 
درباره مفقود شدن دارایی 6۱ میلیارد تومانی باشگاه منتشر 
و سوالاتی درباره آن مطرح شد، تصریح کرد: این موضوع به 
شکلی مطرح شده است که برای بعضی سوءتعبیر به وجود 
آورد. به همین دلیل برای اطلاع هواداران باید بگوییم این یک 
بحث تخصصی در حوزه مسائل مالی است ولی به شکلی 
مطرح شده که گویی اموالی گم شده است. این در حالی است 
که اصلا این طور نیست. اسناد مالی باشگاه کاملا بررسی و 
حسابرسی می شوند و مورد ارزیابی قرار می گیرند. در این 
مورد نیز چنین بوده است. گرشاسبی اضافه کرد: موضوع به 
یک مجموعه ورزشی مربوط می شود که در اختیار باشگاه 
بود و هم اکنون نیز در اختیار پرسپولیس قراردارد و باشگاه از 
آن استفاده می کند. این مجموعه، جزو اموال تحت مالکیت 
قلمداد می شد. در آن مقطع به علت آنکه هنوز انتقال سند به 
نام باشگاه صورت نگرفته بود، طبق موازین قانونی از حساب 

ها و دارایی های باشگاه کسر گردید و اسناد اصلاح شدند.

با اعلام مالک جدید باشگاه 

روانخواه سرمربی سپیدرود رشت شد 
واکنش گرشاسبی به خبر مفقودشدن 6۱ میلیارد تومان در پرسپولیس

هیچ یک از اموال باشگاه پرسپولیس گم نشده است 

چند پیشکسوت استقلال در تلاش هستند که مقدمات بازگشت مجتبی جباری را به این 
تیم فراهم کنند.

در آخرین روزهای حضور علیرضا منصوریان در استقلال، مهدی رحمتی و مجتبی جباری 
به دلیلی که هنوز نامعلوم است، از استقلال کنار گذاشته شدند و هرچند رحمتی به استقلال 

برگشت ولی هیچ گاه فرصت بازی کردن برای این تیم را پیدا نکرد.
در آن سوی مجتبی جباری ظاهرا به دلیل ناراحتی افتخاری از او مجوز بازگشت به این تیم 
را پیدا نکرده و مصاحبه های او هم، بازگشتش را تقریبا غیر ممکن کرده تا او از گزینه های اصلی 

خروج از لیست استقلال در نیم فصل باشد.
با این حال چند پیشکسوت استقلال در تلاش هستند تا با جباری صحبت کنند و از او 
بخواهند که عذرخواهی کند و از آن طرف افتخاری را هم راضی کنند تا او را حفظ کند. 
استدلال پیشکسوتان بر این اساس است که جباری از بازیکنان قدیمی استقلال است و 

جدایی او برای آبی ها صورت خوبی ندارد.
تلاش پیشکسوتان استقلال درحالی انجام می شود که با توجه به روحیه افتخاری و جباری، 

شانس موفقیت آنها اندک به نظر می رسد.

تیم شارلوا در دیدار حساس خارج از خانه برابر اندرلخت به پیروزی سه بر یک رسید که گل 
نخست این تیم را »کاوه رضایی« از روی نقطه پنالتی به ثمرر رساند. 

یکشنبه شب در حساسترین دیدار هفته هجدهم لیگ فوتبال باشگاه های بلژیک، تیم 
شارلوا در حضور »کاوه رضایی« مهاجم توانمند ایرانی خود به میهمانی تیم پرافتخار اندرلخت 

رفت که این دیدار با پیروزی سه بر یک شارلوا به اتمام رسید.
»کاوه رضایی« که در نخستین فصل لژیونر بودنش عملکرد تحسین برانگیزی داشته است، 
در این دیدار از ابتدا در ترکیب شارلوا قرار داشت و توانشت هشتمین گل فصل را به ثمر 
برساند. در دقیقه ۱6 این دیدار رضایی با خطای مدافع اندرلخت سرنگون شد تا تیمش صاحب 
ضربه پنالتی شود و در نهایت این مهاجم این بخت طلایی را تبدیل به گل نخست تیمش کرد.
»اسون کوموش« مدافع اندرلخت به اشتباه دروازه تیم خودی را گشود تا گل دوم میهمان به 
ثمر برسد و »کریستین بناونته« مهاجم اهل پرو که زوج رضایی در خط حمله شارلوا محسوب 
می شود، دیگر گلزن میهمان بود. شارلوا با کسب برتری در این دیدار با ۳8 امتیاز رتبه دوم 

جدول رده بندی را حفظ کرد و اندرلخت نیز ۳۴ امتیازی باقی ماند.
در این دیدار خشن، دو بازیکن اندرلخت و یک بازیکن شارلوا از زمین بازی اخراج شدند.

هشتمین گل »کاوه رضایی« در لیگ بلژیک وساطت برای بازگشت جباری به استقلال

تیم تپانچه دختران ایران در دهمین دوره رقابت های تیراندازی قهرمانی آسیا در ژاپن به 
نشان طلا دست یافت.  دهمین دوره رقابت های تیراندازی سلاح بادی قهرمانی آسیا در دو 
بخش زنان و مردان و سه رده سنی نوجوانان، جوانان و بزرگسالان از ۱7 آذر ماه در شهر 
واکوسایتاما کشور ژاپن آغاز شده است. تیم دختران ایران در این رقابت با ترکیب فاطمه قدرت 
الهی با امتیاز ۳86، هانیه رستمیان با ۳8۳ امتیاز و سیده شیرین مرتضوی با ۳7۵ امتیاز بر 
سکوی نخست تپانچه بادی دختران آسیا ایستاد. تیم های هند و کره جنوبی نیز مقام های 
دوم و سوم را به خود اختصاص دادند. فاطمه قدرت آبادی نیز در بخش تپانچه بانوان رده سنی 
جوانان با راهیابی به فینال در جایگاه پنجم آسیا ایستاد و هانیه رستمیان به عنوان نفر هشتم به 
کار خود پایان داد. سیده شیرین مرتضوی با کسب امتیاز ۳7۵ و با اختلاف بسیار کم از راهیابی 
به فینال بازماند و نهم شد. محمد تاج الدینی در تپانچه بادی مردان رده سنی نوجوانان نیز با 
امتیاز ۵۵9 از راهیابی با فینال بازماند و به عنوان نفر چهاردهم به کار خود پایان داد . پیشتر 
گلنوش سبقت اللهی بانوی تیرانداز المپیکی ایران در ماده تپانچه به مقام پنجمی دست یافت و 
آمیتیس جعفری دیگر نماینده کشورمان در این بخش تنها با یک اختلاف امتیاز از حضور در 
جمع فینالیست ها باز ماند و عنوان نهمی قاره کهن را از آن خود کرد. همچنین در بخش سلاح 
بادی قهرمانی آسیا تیم ۱۲ نفره تفنگ ایران توانست یک مدال نقره تیمی در رده جوانان کسب 
کند و امیرسیاوش ذوالفقاری نیز در رده نوجوانان موفق به کسب سهمیه المپیک نوجوانان شد.  
تیم تفنگ ایران در سه رده سنی نوجوانان، جوانان و بزرگسالان در دو بخش زنان و مردان با 
سیده رویا صبح خیز، فاطمه کرم زاده، نجمه خدمتی، الهه احمدی، مه لقا جام بزرگ، نازنین 
زینب جعفری، مریم شفیعی پور، آرمینا صادقیان، روژان جلالیان، امیر سیاوش ذوالفقاریان، امیر 

محمد نکونام و علیرضا داود آبادی در این رقابت ها شرکت کرده است. 

دختران تیرانداز ایران طلای آسیا را گرفتند 



5 علمی و سلامت 

این خوراکی ها خستگی را از بدن تان بیرون می کنند

بدن تان را شارژ کنید
به جای اینکه لیوان پشت لیوان، چای و قهوه بنوشید و چشم های تان را با 
چندبرابر کردن مصرف کافئین، باز نگه دارید، به توصیه هایی که پژوهشگران مطرح 
کرده اند، عمل کنید. آن ها می گویند شما با مصرف خوراکی های بی ضرری هم 

می توانید به کاهش خستگی و افزایش انرژی تان کمک کنید.
روی آب، لیمو بریزید

روزتان را با یک لیوان آب که در آن یک لیموی تازه را چکانده اید، شروع کنید. 
این نوشیدنی، نه تنها بدن تان را پاکسازی کرده و باعث کاهش وزن تان می شود، 
بلکه خستگی شما را هم کم می کند و انرژی بیشتری برای فعالیت کردن به شما 

می دهد.
قندهای طبیعی را فراموش نکنید

بالابردن  برای  اما  نمی آید.  سراغ تان  خستگی  برود،  بالا  قندخون تان  اگر 
قندخون تان، باید روش های سالمی را امتحان کنید. مصرف میوه های تازه، یک راه 

خوب برای افزایش قندخون و بالابردن انرژی است.
به بادام پناه ببرید

سعی کنید همیشه در جیب تان یک مشت آجیل داشته باشید. مصرف آجیل ها 
به ویژه بادام، انرژی شما را بیشتر کرده و از پرخوری و هله هوله خوری هم جلوگیری 
می کند. بادام، یکی از بهترین آجیل ها برای کاهش گرسنگی، جلوگیری از پرخوری 

و البته افزایش انرژی است.
سوپ جو دوسر بپزید

از سوپرمارکت محله تان، یک بسته جو دوسر بگیرید و به مدت پنج دقیقه آن 
را بپزید. می توانید جو دوسر را به سوپ تان هم اضافه کرده یا به عنوان صبحانه، 
با شیره مربا میل کنید. این ماده سرشار از فیبر، عضلات شما را تقویت کرده و 

انرژی تان را در طول روز بیشتر می کند.
گوشت را حذف نکنید

بسیاری از افرادی که به سندرم خستگی مزمن دچار هستند، از فقر آهن رنج 
می برند. کم خونی یا کمبود آهن خون آن ها، باعث خستگی مداوم شان می شود و 
انرژی شان را برای فعالیت روزانه کم می کند. اگر شما هم یکی از این افراد هستید، 
سبزیجاتی مثل اسفناج را در برنامه غذایی هر هفته تان قرار دهید و سعی کنید که 

با مصرف گوشت قرمز، ذخیره آهن بدن تان را بیشتر کنید.
فکر و خیال نکنید

استرسی که در تمام روز با شماست و شب ها هم باعث پایین آمدن کیفیت 
خواب تان می شود، یکی از دلایل اصلی خسته بودن مداوم تان است. اگر توصیه های 
خوراکی ما، گرهی از مشکل شما باز نکرده اند و با وجود پایبندبودن به آن ها، هنوز 

هم مدام خسته و کم انرژی هستید، به یک روان شناس مراجعه کنید.

کدام نوع چای برای گلودرد خوب است؟
علائمی که معمولًا با گلودرد همراه هستند شامل سرفه، تب، احساس خستگی 
یا بدن درد می شود. انواع چای و دمنوش ها می توانند گلودرد را تسکین بدهند اما 

شما باید قبل از مصرف این چای ها به عنوان درمان، با پزشکتان مشورت کنید.
فارینژیتیس، التهاب گلو است که منجر به گلودرد می شود. التهاب می تواند دلایل 
گوناگونی داشته باشد؛ آلرژی محیطی، حساسیت به غذا یا عفونت های ویروسی یا 
باکتریایی. علائمی که معمولًا با گلودرد همراه هستند شامل سرفه، تب، احساس 
خستگی یا بدن درد می شود. انواع چای و دمنوش ها می توانند گلودرد را تسکین 
بدهند اما شما باید قبل از مصرف این چای ها به عنوان درمان، با پزشکتان مشورت 

کنید.
چای های گیاهی

دم نوش های گیاهی می توانند به سه طریق گلودرد را تسکین بدهند: گیاه مورد 
نظر ممکن است لعاب دار باشد و پوششی برای مخاط ایجاد کرده و پروسه ی التیام 
را سرعت بدهد، گیاه ممکن است دارای خواص ضدالتهابی باشد یا سیستم ایمنی 
را تقویت کند. گیاهانی چون ریشه ی شیرین بیان، اکالیپتوس، نارون آمریکایی، 
نعنا فلفلی و ریشه ی مارشمالو می توانند در درمان گلودرد مؤثر باشند. نعنا فلفلی 
حاوی منتول است که یک عامل فعال بوده و به عنوان ضد احتقان و ضد سرفه 

عمل می کند.
چای های تند

انواع دم نوش های تند، خاصیت آنتی باکتریال و ضد قارچی دارند و ترشحات را 
رقیق و نرم می کنند که همه ی این ها می توانند مقداری از دردسرهای گلودرد کم 
کنند. ادویه هایی چون دارچین، ریشه ی زنجبیل، سیر و میخک نمونه هایی از این 
دست هستند. نیم جوش کردن چوب دارچین یا پودر شده ی آن، زنجبیل ورقه 
شده و پوست کنده، و یا پودر میخک و سیر، دمنوش هایی خوشبو و تند ایجاد 
می کنند که نه تنها حس خوبی به شما می دهند بلکه گلودردتان را هم تسکین 

می دهند.
چای های معمولی

چای ها ممکن است با شیرین کننده های طبیعی ترکیب شوند تا فوایدشان 
افزوده شود. عسل و مرکبات، عناصری هستند که نه تنها طعم چای را خوشایندتر 

می کنند بلکه خاصیت هم دارند
چای های معمولی که حاوی کافئین هستند و از گیاه کاملیا سینسیس گرفته 
می شوند مانند چای سیاه، چای سفید و چای سبز و چای اولانگ. تولیدکننده ها 
ممکن است انواع چای ها را با هم ترکیب کنند تا چیزی مانند چای ارل گری 
تولید کنند. طبق اعلام مرکز اطلاعات چای، بسیاری از چای های سنتی حاوی 

آنتی اکسیدان های قوی هستند که به تقویت سیستم ایمنی کمک می کنند.
چای های طعم دار شده

چای ها ممکن است با شیرین کننده های طبیعی ترکیب شوند تا فوایدشان 
افزوده شود. عسل و مرکبات، عناصری هستند که نه تنها طعم چای را خوشایندتر 
می کنند بلکه خاصیت هم دارند. مثلًا عسل می تواند از التهاب گلو کم کند و 
مرکباتی مانند لیموترش و پرتقال نیز غنی از ویتامین C هستند که تقویت کننده ی 

سیستم ایمنی است.
نکته

اگر دارو مصرف می کنید، قبل از نوشیدن چای گیاهی یا داروهای گیاهی با 
پزشک خود مشورت کنید. برخی از گیاهان و مکمل های موجود در چای ها 
می توانند از تأثیر دارویی که مصرف می کنید کم کنند یا عوارض ناخوشایندی 

داشته باشند.

چربی شکم شما به این دلایل آب نمی شود
چربی های شکم معمولا آخرین قسمتی از بدن هستند که لاغر می شوند و از 
بین می روند. البته کم پیش می آید که این چربی ها کاملا از بین بروند و برای این 

مسئله دلایلی وجود دارد.
دلایل زیادي وجود دارد که چربي هاي شکم آب نشوند؛ دلایلي مثل موارد زیر:

۱ سن شما در حال بالا رفتن است! همانطور که سن بالا می برد چگونگی اضافه 
وزن هم تغییر می کند. با بالا رفتن سن چه در خانم ها و چه آقایان سوخت و ساز 
بدن کاهش می یابد. بخصوص برای خانم ها همزمان با دوران یائسگی اضافه وزن 

معمولا در ناحیه شکم اتفاق می افتد.
ورزش های  برخی  و  روزانه  دویدن  می دهید.  انجام  اشتباهی  ورزش  شما   ۲
اینچنینی قطعا برای سلامت قلب شما مفید هستند اما این بدان معنا نیست که 
برای اندازه دور کمر شما هم مفید واقع شوند. حین ورزش باید ورزش های سلامت 
قلب و عروق و کاهش وزن را با هم ترکیب کنید. برای کاهش وزن باید هفته ای 

۲۵۰ دقیقه ورزش متوسط یا ۱۲۵ دقیقه ورزش شدید انجام بدهید.
۳ شما غذاهای فراوری شده بیش از حد زیاد می خورید. مواد غذایی تصفیه شده 
مانند نان سفید، چیپس، شکر و نوشیدنی های شیرین سبب بروز التهاب در بدن 
می شوند. یادتان باشد که شکم برآمده با التهابات داخل بدن ارتباط دارد. ۴ شما 
چربی های اشتباهی می خورید. بدن در برابر همه انواع چربی ها واکنش یکسانی 
نشان نمی دهد. به این ترتیب وقتی چربی اشباع و چربی غیر اشباع می خورید 
واکنش های بدن متفاوت است. چربی های غیر اشباع مانند امگا۳ که در گردو و 
ماهی پیدا می شود حاصیت ضدالتهابی دارند و تاثیرات مثبتی بر بدن می گذارند. 

فراموش نکنید التهابات داخل بدن یکی از دلایل شکم های برآمده است.
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رژیم های غذایی اغلب افراد فاقد مواد مغذی و ویتامین هایی است که برای مبارزه با 
سرطان در دسترس هستند.  با این حال شما می توانید از طریق مصرف روزانه و منظم 7 

ماده مغذی، خطر ابتلا به انواع سرطان ها را از خود دور کنید:
 ویتامین دی: مطالعات نشان داده اند کسانی که سطوح بالای ویتامین دی را دریافت 
می کنند، در معرض خطر کمتری از ابتلا به سرطان سینه، تخمدان، کلیه، روده، پانکراس، 
پروستات و سرطان های دیگر هستند. بیش از 9۰ درصد از ویتامین دی از راه نور خورشید 
سنتز می شود اما بیشتر مردم به خاطر ترس از ابتلا به سرطان پوست کمتر در معرض نور 
آفتاب قرار می گیرند در حالی که استفاده از کرم های ضد آفتاب استاندارد و رعایت موارد 
جلوگیری از آفتاب سوختگی، خطر ابتلا به این سرطان را کاهش می دهد. دریافت روزانه 
هزار تا ۲ هزار وحد ویتامین دی در روز از طریق رژیم غذایی یا مکمل های این ویتامین 

برای جلوگیری از سرطان های یادشده مفید است.
 کورکومین: مطالعات نشان داده اند که کورکومین، ماده فعال بیولوژیك زردچوبه، علاوه 
بر اثرات آنتي  اکسیداني و ضد التهابي، اثرات ضد سرطاني و ویژگي های ممانعت از ایجاد 

سرطان را هم داراست.
 ویتامین های گروه ب: بعضی تحقیقات نشان داده است که ویتامین های گروه ب 
از جمله اسید فولیک یا همان ویتامین ب 9، می تواند خطر ابتلا به برخی سرطان ها را 
کاهش دهد. افرادی که اسید فولیک بیشتری دریافت می کنند، خطر ابتلا به سرطان روده 
بزرگ و سرطان کبد کمتر است. فولات، برای سلول ها و بافت های تکثیر یافته بسیار مفید 

است. برای مبتلایان به سرطان، مصرف مکمل فولات بسیار خوب است.
 آنتی اکسیدان ها: برخی ترکیبات موجود در چای سبز غنی از آنتی اکسیدان ها، باعث 
قطع رشد سلول های سرطانی در محیط آزمایشگاهی شده اند. افرادی که چای سبز می 
نوشند و از سیگار اجتناب می کنند، کمتر در معرض خطر سرطان مری هستند. البته 
چای سبز خواص دیگری نیز دارد و از بروز خطر حمله قلبی و ابتلا به اضطراب می کاهد.

 سلنیوم: در مناطقی از جهان که سطح سلنیوم خاک بالا است، مرگ و میر کمتری 
ناشی از سرطان ریه، سینه، روده بزرگ، تخمدان، گردن رحم، مثانه، لوزالمعده و سرطان 
مری گزارش شده است. از آنجا که بدن نیاز کمی به این ماده معدنی دارد، انجمن سرطان 
آمریکا توصیه کرده است که با یک رژیم غذایی سالم و همراه با مقدار زیادی میوه ها و 
سبزیجات می توان این میزان سلنیوم را به دست آورد. آجیف غذاهای دریایی، غلات 

سبوس دار، گوشت و مرغ، نیز حاوی سلنیوم هستند.
 روغن ماهی: برخی تحقیقات نشان می دهد زنانی که دو بار در هفته ماهی مصرف می 
کنند کمتر دچار ابتلا به سرطان آندومتر می شوند. با این حال روغن ماهی فواید دیگری 
هم دارد از جمله این که منجر به جلوگیری از بیماری های قلبی یا سکته مغزی می شود 

ضمن این که با کاهش خطر ابتلا به افسردگی نیز ارتباط دارد.
 بتاکاروتن: ویتامین آ شامل بتاکاروتن می تواند تومورها را کوچک کرده و سرعت رشد 
آنها را کاهش دهد. با این وجود مصرف بیش از حد ویتامین آ یا همان بتاکاروتن می تواند 

سمیت ایجاد کند. بیش از ۵ هزار واحد بتاکاروتن در روز را نباید دریافت کرد.

 

یک  مشارکت  با  ام آی تی  دانشگاه  پژوهشگران 
شرکت دارویی ژاپنی، اولین ابزار تزریق بدون سوزن 

را به بازار عرضه می کنند.
این روزها ابزارهای جایگزین  زیادی برای تزریق 
بدون درد مانند پچ های میکرونیدل، یک ابزار لیزری 
که مانند میکروجت داروها را درون پوست می فرستد 
و سرنگ های هایپودرمیک که با الهام از نیش پشه 

طراحی شده اند.
اکنون یک ابزار تزریق بدون درد در حال اتمام 
مراحل توسعه  است و یک قرارداد تجاری سازی برای 

ورود آن به بازار منعقد شده است.
این ابزار که "پرایم"PRIME( ( نام دارد، نتیجه 

سالها پژوهش در دانشگاه "ام آی تی" )MIT( است. 
این فناوری تا اندازه ای موفق بوده است که در سال 
 Portal( "۲۰۱۲، شرکتی به نام "پرتال اینسترومنت
این  در  آن  روی  کار  ادامه  برای    )Instruments

دانشگاه شکل گرفت.
و  پرایم  بیشتر  رشد  برای  پرتال  شرکت  اکنون 
آوردن آن به بازار، با شرکت دارویی ژاپنی "تاکدا" 

)Takeda(  قرارداد بسته است.
"پرایم" به جای فشار دادن یک لوله فلزی تیز روی 
پوست بیمار، میزان داروی مصرفی را بدون درد و در 

قالب جریان پرفشار مایع منتقل می کند.
ابتدا، داروی مورد نظر در این دستگاه که در حدود 

اندازه یک ریش تراش برقی است قرار می گیرد. این 
دستگاه می تواند با داروهای بیولوژیک)داروهایی که از 
منابع بیولبوژیکی مانند پروتئین ها ساخته می شوند( 
پر شود تا داروهای هورمونی، انسولین و واکسن ها 

را انتقال دهد.
برای انجام تزریق، یک فعال کننده الکترومغناطیسی  
به محفظه ای که دارو در آن هست فشار می آورد و 
دارو را با فشار از طریق یک نازل کوچک که روی 

پوست قرار گرفته، بیرون می فرستد.
دارو با سرعت حدود ۲۰۰ مایل در ثانیه از مانند 
یک جت مایع که به ضخامت یک تار مو است، از 
این ابزار خارج می شود و درون پوست و بافت بدن 

نفوذ می کند.
این روش نه تنها بدون درد بلکه سریع است و 
منتقل  ثانیه  نیم  در  را  میلی لیتری  دوز یک  یک 
می کند که سریع تر از ۱۰ تا ۲۰ ثانیه ای است که 

یک سرسوزن باید زیر پوست بیمار باقی بماند.
ابزارهای دیگر تزریق هم در دسترس هستند اما 
پرایم به گفته تولیدکنندگانش، با توجه به سیستم 
کنترل داخلی ساخته شده است که به طور مداوم، 
مسیر جریان را بررسی و به طور خودکار فعال کننده 

را در زمان واقعی تنظیم می کند

ابداع روش جدیدی برای آلوده کردن عرضه اولین ابزار تزریق بدون سوزن
تمامی نسخه های ویندوز

محققان موفق به ابداع روش جدیدی برای تزریق کدهای مخرب به تمامی نسخه 
های سیستم عامل ویندوز شده اند که شناسایی آنها را توسط نرم افزارهای ضدویروس 

ناممکن می کند.
این روش توسط دو محقق امنیتی به نام های یگنی کوگان و تال لیبرمن ابداع شده 
و Process Doppelgänging نام گرفته است. تمامی نرم افزارهای ضدویروسی که به 
منظور شناسایی کدهای تزریق شده بدین شیوه به کار گرفته شده اند، موفقیتی کسب 

نکرده اند.
در این روش حافظه رایانه های مجهز به سیستم عامل ویندوز دستکاری شده و داده 
هایی به آنها تزریق می شود که باعث می شود فرایند عادی اجرای برنامه های مختلف 
متوقف شده و کدهای مخرب بتوانند به طور مخفیانه فعالیت های مدنظر خود را اجرا 

کنند.
در روش Process Doppelgänging فرایندهای بالا آمدن سیستم عامل ویندوز در 
حافظه رایانه به طور دائمی و غیرقابل بازگشت دستکاری شده ولی این دستکاری برای 
برنامه های امنیتی قابل تشخیص نیست و آنها متوجه دستکاری حافظه دستگاه نمی 

شوند.
از این روش تا به حال برای تزریق کدهای آلوده به ویندوزهای ایکس پی، 7، 8 و ۱۰ 
با موفقیت استفاده شده و نرم افزارهای امنیتی قدرتمندی مانند ویندوز دیفندر، بیت 
دیفندر، سمانتک، مک آفی، کاسپراسکای، پاندا، آواست و غیره موفق به شناسایی آنها 

نشده اند.
 Fall ۱۰ Windows البته مایکروسافت در تازه ترین نسخه از ویندوز ۱۰ موسوم به

Creators Update مشکل یادشده را برطرف کرده است.

اندروید جدید سرعت وای فای را برای کاربر 
مشخص می کند

گوگل در نسخه جدید اندروید سرعت شبکه های وای فای در دسترس کاربر را با 
برچسب های خاصی مشخص می کند.

شبکه های آزاد وای فای را به راحتی می توان یافت اما گاهی اوقات این شبکه ها چنان 
ضعیف هستند که کاربر از اتصال به آنها منصرف می شود.

درهمین راستا گوگل در نسخه اندروید 8.۱Oreo برچسب های سرعت برای شبکه های 
وای فای طراحی کرده است. به این ترتیب به کاربران اجازه می دهد خود تصمیم بگیرند 

به کدام شبکه وای فای متصل شوند.
برچسب های سرعت در این نسخه از اندروید به این ترتیب دسته بندی شده اند:

Slow)کند( : صفر تا یک مگابیت برثانیه
OK)مقبول( : یک تا ۵ مگابیت برثانیه

Fast)سریع( :۵تا ۲۰ مگابیت برثانیه
Very Fast)خیلی سریع( : بیش از ۲۰ مگابیت برثانیه

در وضعیت ضعیف کاربر فقط می تواند تماس تلفنی بگیرد و پیامک ارسال کند. در 
وضعیت مقبول می تواند صفحات وب را مطالعه و از شبکه های اجتماعی استفاده کند. در 
وضعیت سریع کاربر قادر به انتشار ویدئو خواهد بود. در حالت خیلی سریع نیز می تواند 

ویدئوهایی با کیفیت بسیار بالا منتشر کند.

هزینه ۷ میلیارد دلاری اپل برای تاسیس کشتی 
فضایی

اپل با اختصاص بودجه کلان 7.۳ میلیارد دلاری به دنبال ایجاد یک دفتر مرکزی بسیار 
بزرگ و پیشرفته است که آن را کشتی فضایی نامگذاری کرده است.

دفتر یادشده که معماری منحصر به فرد و چشمگیری دارد به صورت دوار در کالیفرنیا 
طراحی شده و دارای امکانات بسیار متنوعی است. ساخت این دفتر توسط شرکت بیلد 
زوم در حال انجام است. هزینه این کار قبلا حدود ۱.۱ میلیارد دلار برآورد شده بود که حالا 
به هفت برابر این رقم ارتقا یافته است. البته ظاهرا این تغییر ناشی از سوبرداشت شرکت 
سازنده از خواست های اولیه اپل است. در مقام مقایسه باید گفت گران ترین استادیوم 
سانتاکلارا که لوی نام دارد با هزینه ۱.۳ میلیارد دلاری ساخته شده است. صرف این رقم 

برای ساختمان سازی در میان شرکت های فناوری آمریکا و جهان هم بی سابقه است.
قرار است این مرکز 9۰۰۰ کارمند را در خود جای دهد و فضای سبز گسترده ای نیز 
داشته باشد. تعدادی سالن سینما، محوطه ورزشی و استراحتگاه، پوشش شیشه ای تمام 
قد در بسیاری از دفاتر، سالن دو طبقه یوگا، کافه ای با ظرفیت ۴۰۰۰ نفر و یک فروشگاه 

بزرگ مواد غذایی از جمله امکانات این مرکز خواهد بود.

محققان یکی از شرکت های فناور کشور دستگاهی 
را برای کاهش و کنترل میزان روشنایی لامپ ها عرضه 
کردند که قادر به صرفه جویی ۲۵ درصدی در مصرف 
انرژی می شود. سیدفرزاد موسوی زاده از محققان این 
طرح در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، با اشاره به طراحی و 
ساخت دستگاه کنترل روشنایی، اظهار کرد: این دستگاه 
با استفاده از سیستم عامل اندروید و اینترنت قادر به کم 
و زیاد کردن نور لامپ است. وی کاربرد این دستگاه را 
در کارگاه ها، منازل، ادارات و سازمان ها دانست و ادامه 
داد: زمانی که هوا ابری است و یا شرایط نور طبیعی به 
گونه ای است که نیاز به نور زیاد لامپ نیست، این دستگاه 
قادر به کنترل نور است. موسوی زاده، اضافه کرد: در طول 
روز که نیاز به حد توان بالای لامپ نیست، این دستگاه 
می تواند به میزان لازم نور را کم و یا زیاد کند. این محقق 

صرفه جویی میزان مصرف انرژی را از قابلیت های این 
دستگاه نام برد و خاطر نشان کرد: بر اساس بررسی های 
ما این دستگاه تاثیر حداقل ۲۵ درصد در صرفه جویی 
انرژی دارد. این محقق با تاکید براینکه این دستگاه بر 
سیستم های روشنایی موجود در بازار قابل نصب است، 
اظهار کرد: دستگاه کنترل انرژی دارای 6 خروجی است 
که هر خروجی آن ۲۰۰ وات مصرف انرژی را کم و یا زیاد 
می کند و در مجموع این دستگاه می تواند ۱۲۰۰ وات 
مصرف برق را کاهش دهد. موسوی زاده، هوشمندسازی 
جاده ها را از دیگر دستاوردهای این مطالعات نام برد و 
افزود: جاده هایی که به درون شهرها کشیده شده اند، 
از عوامل تصادفات منجر به مرگ عابران پیاده  یکی 
هستند که برای رفع این چالش اقدام به طراحی سامانه 
هوشمندسازی جاده کردیم. وی با بیان اینکه این دستگاه 

مجهز به سنسورهای تشخیص عابر پیاده است، گفت: 
زمانی که عابر پیاده می خواهد از یک سمت به سمت 
دیگر جاده برود این دستگاه از طریق تشخیص این 
سنسور، LEDهایی را روشن می کند و به این ترتیب 
رانندگان از وجود عابران پیاده آگاه خواهند شد. این 
محقق با تاکید بر اینکه این سامانه به ویژه در شب برای 
کاهش تصادف موثر بوده است، خاطر نشان کرد: عابران 
پیاده تمایلی به استفاده از پل هوایی عابران پیاده و یا زیر 
گذرها را ندارند و این دستگاه می تواند در حفظ ایمنی 
جاده ها و عابران پیاده موثر باشد.  موسوی زاده با اشاره 
به اجرای پایلوت این طرح در استان خراسان شمالی، 
توضیح داد: این پایلوت با همکاری اداره حمل و نقل و 
پایانه های استان شمالی این سامانه در "اسفراین" در 

روستای "ایرج" راه اندازی شد.

عرضه دستگاهی با قابلیت کم  و زیاد کردن نور لامپ در کشور

نتایج مطالعات نشان می دهد که تماشای تلویزیون و استفاده از گوشی های هوشمند 
قبل از خواب، باعث افزایش وزن کودکان می شود.

بررسی های گذشته حاکی از آن است که استفاده از تلفن های هوشمند با مشکلات 
روانی مانند افسردگی، گرایش به خودکشی، عدم تمرکز و بسیاری موارد دیگر همراه 
است، اما محققان عنوان کردند: استفاده بیش از اندازه از گوشی های هوشمند نه تنها 

برای بزرگسالان زیان دارد، بلکه برای کودکان هم می تواند مضر باشد.
مطالعه جدید نشان داده است استفاده کودکان از گوشی هوشمند و تماشای 

تلویزیون قبل از خواب باعث افزایش وزن در آنها می شود.
محققان از ایالات متحده اظهار کردند: کودکانی که قبل از خواب از این تکنولوژی ها 
استفاده می کنند، خواب کمتری دارند، شاخص توده بدنی)BMI( آنها بالاتر است و 

خستگی بیشتری بعد از بیدار شدن در صبح دارند.
آنها این بررسی را در بین ۲۳۴ کودک در سنین هشت تا ۱7 سال انجام داده و بر 

روی عادات خواب و استفاده از تکنولوژی در کودکان مطالعاتی داشتند.
در این آزمایش از والدین خواسته شد تا مشخص کنند که آیا فرزندانشان از تلفن 

همراه، کامپیوتر،  و یا تلویزیون قبل از خواب استفاده می کند یا خیر.
نتایج بررسی ها نشان داد استفاده از تکنولوژی قبل از خواب برای کودکان عوارض 
جانبی به همراه دارد که ارتباط بین استفاده از تکنولوژی و شاخص توده بدنی بالاتر 

از مهمترین آنهاست.
محققان اظهار کردند: کودکانی که قبل از خواب، تلویزیون تماشا می کردند و یا بازی 
رایانه ای انجام می دادند، ۳۰ دقیقه کمتر از دیگر کودکان می خوابیدند و این در حالی 
است که کودکانی که از تلفن همراه قبل از خواب استفاده کرده بودند، به طور متوسط 

یک ساعت از کودکانی که از این وسیله استفاده نمی کردند، کمتر می خوابیدند.

بازی با موبایل قبل از خواب برای کودکان چه عوارضی دارد؟

هر آنچه باید در مورد درمان سکسکه بدانید
همه ما تاکنون دچار سکسکه شده ایم و روش های مختلفی را برای درمان آن استفاده 

کرده ایم. در این مقاله به ۵ علت اصلی سکسکه و چند روش درمانی اشاره می کنیم.
سکسکه چیست؟

همه ما دچار سکسکه شده ایم  انقباض های ناخواسته عضله دیافراگم  و سکسکه 
ها برای ما هم آزاردهنده بوده اند و هم باعث خجالت شده اند، به ویژه اگر برای مدت 
طولانی ادامه پیدا کنند. در اینجا به دلایل سکسکه اشاره می کنیم و به این ترتیب شما 

می توانید از آنها پیشگیری کنید.
علت سکسکه چیست؟

علت سکسکه: سریع غذا خوردن
 علت سکسکه و هر آنچه باید در مورد درمان سکسکه بدانید

سکسکه )که اصطلاح پزشکی آن singultus است( ها شرایط رایجی هستند که 
تقریبا همیشه طی چند دقیقه یا چند ساعت برطرف می شوند. طبق گفته دکتر مارک 
 Santa Monica متخصص گوارش در سانتا مونیکا ،Marc Wishingrad واشینگراد
:" مهم ترین علت سکسکه معمولا مربوط به غذا خوردن می شود  خیلی سریع غذا 
خوردن یا بیش از حد غذا خوردن و یا غذاهای تحریک کننده خوردن )غذاهای تند یا 
غذاهایی که خیلی سرد یا گرم هستند(. پیشگیری از سکسکه اساسا این است که یاد 

بگیریم آهسته غذا بخوریم و زیاده روی نکنیم، که کار آسانی نیست."
علت سکسکه: عادت های بد

طبق گفته دکترمیکائیل وارشاوسکی Mikhail Varshavski )معروف به دکتر مایک( 
نوشیدن الکل و سیگار کشیدن نه تنها عادت های بدی هستند، بلکه اغلب منجر به بروز 

سکسکه می شوند.
بنابراین سیگار کشیدن را ترک کنید.

علت سکسکه: حالت روحی و عاطفی شما
طبق گفته دکر مایک استرس های عاطفی- یا شور و هیجان می توانند منجر به 
سکسکه شوند. زمانی که احساس می کنید تولید آدرنالین شروع می شود یا ضربان قلب 

شما افزایش پیدا می کند، به یاد داشته باشید که نفس عمیق بکشید.
)GERD )Gastroesphageal Reflux Diseaseعلت سکسکه: ریفلاکس معده

سکسکه ممکن است ناشی از شرایط رایجی به نام ریفلاکس معده GERD باشد. دکتر 
واشینگراد می گوید: "سکسکه ناشی از ریفلاکس معده باعث ایجاد یک چرخه معیوب 
می شود، ریفلاکس معده منجر به سکسکه می شود و سکسکه نیز ریفلاکس را بدتر می 
سازد." در حقیقت سکسکه ها گاهی چیزهای زیادی در مورد سلامت شما می گویند.

 علت سکسکه: عمل جراحی
طبق گفته دکترآدام اسپلاور Adam Splaver،متخصص قلب فلوریدای جنوبی، 
در برخی موارد جراحی شکمی می تواند منجر به سکسکه و همچنین تومورهای 
شکمی یا سیستم عصبی مرکزی )این ها معمولا غیر قابل تحمل هستند( یا سکته 
مغزی شود. اگر علائم شما طی چند ساعت برطرف نمی شود، بهتر است به پزشک 

مراجعه کنید.
سکسکه های مزمن یا سکسکه های طولانی

این سکسکه ها به عنوان سکسکه های مزمن یا طولانی persistent hiccups تعریف 
می شوند و معمولا بیشتر از ۴8 ساعت طول می کشند و برای آنها همیشه باید به 
پزشک مراجعه کنید. دکتر واشینگراد می گوید: " دلایل سکسکه مزمن عبارتند از 
ریفلاکس معده، عوارض جانبی داروها، بیماری های عصبی و همچنین عفونت های 

مخلتف و سرطان، گرچه مورد آخر خیلی نادر است."
درمان پزشکی سکسکه

اگر به دنبال روش سریع برای رفع سکسکه هستید، چند روش درمانی وجود دارد. 
دکتر واشینگراد می گوید اگر دچار سکسکه مکرر شده اید، درمان آن شامل استفاده 

acid blocking medication *از: - داروهای مسدود کننده اسید
 ،)thorazine( داروهایی که روی سیستم عصبی تاثیر می گذارند، مانند تورازین -
 acid داروهای مسدود کننده اسید * )neurontin( و نورونتین )baclofen( باکلوفن
blocking medication : این داروها میزان ترشح اسید معده را کاهش می دهند و یا 
برخی از آنها حاوی ترکیباتی هستند که اسید ترشح شده در معده را خنثی می کنند.

 اگر داروها اثر بخش نباشند، جراحی های جزئی )مانند مسدود کردن عصب( انجام 
می شوند.

7 راه برای کاهش مصرف پلاستیک

7ویتامین و ریزمغذی برای مبارزه 
با انواع سرطان ها
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مدیر ستاد اقامه نماز استان قم خبر داد

برگزاری سومین اجلاس استانی نماز در قم 
مدیر ستاد اقامه نماز استان قم گفت: سومین اجلاس استانی نماز با موضوع نماز و 

فضای مجازی در قم برگزار خواهد شد. 
محمد خامه یار ظهر دیروز در نشست خبری با اصحاب رسانه استان قم با اشاره به 
برگزاری سومین اجلاس استانی نماز اظهار کرد: این اجلاس در روز پنج شنبه ۲۳ 
آذرماه از ساعت 8:۳۰ تا ۱۱:۱۵ در مدرسه عالی امام خمینی)ره( شهر قم برگزار خواهد 
شد، موضوع این اجلاس همچون استان های دیگر، موضوع نماز و فضای مجازی است 

و مسؤولین استانی در این اجلاس شرکت می کنند.
و  بوشهری  آیت الله حسینی  قم  نماز  استانی  اجلاس  داد: سخنرانان  ادامه  وی 
حجت الاسلام و المسلمین قرائتی خواهند بود و در این اجلاس از افراد فعال در زمینه 

اقامه نماز در دستگاه های اجرایی تقدیر می شود.
مدیر ستاد اقامه نماز استان قم افزود: هزار و ۳۰۰ اثر در زمینه نماز و فضای مجازی 
به دبیرخانه سراسری اجلاس نماز رسیده است که ۵6 اثر مربوط به استان قم بود، در 
اجلاس سراسری نماز از آثار برتر در زمینه فضای مجازی و نماز تجلیل می شود و امسال 

مکان برگزاری اجلاس سراسری نماز شهر بندرعباس است.
خامه یار  فضای مجازی را فرصت دانست و تصریح کرد: نتوانستیم به اندازه کافی از این 
فضا برای تبلیغ نماز استفاده کنیم، در اجلاس استانی نماز قم، کارشناسان متخصص 
و ائمه جماعت شرکت خواهند کرد و در اجلاس های قبلی با استقبال اقشار مختلف 

مردم مواجه شدیم.
وی ادامه داد: دو اثر قصه های بچه های مسجد با موضوع شهدا برای الگودهی به نسل 
جوان به چاپ رسیده است، در اجلاس نماز استان قم از یک خیر مسجدساز تقدیر 
می شود و پیش از این اجلاس افتتاح نمازخانه دانشگاه حضرت معصومه)س( را در 

استان قم شاهد خواهیم بود.
مدیر ستاد اقامه نماز استان قم افزود: کلنگ مسجد دانشکده فنی و حرفه ای استان 
قم در آستانه برگزاری اجلاس استانی نماز به زمین زده می شود، این مسجد هم 
برای استفاده دانشجویان و هم برای استفاده مردم است، این مسجد نخستین مسجد 
هوشمند کشور است و حدود هزار و ۳۰۰ متر مربع زمین به مسجد اختصاص پیدا 

کرده است.
خامه یار با اشاره به کلنگ زنی پروژه احداث یک مسجد در منطقه نوبهار اظهار کرد: 
این منطقه یکی از مناطق محروم شهر قم است که مساجد کمی دارد، یکی از خیرین 
اعلام آمادگی کرد تا یک مسجد را در منطقه نوبهار احداث کند، همچنین مدتی پیش 

هم یک مسجد دیگر در شهرک فاطمیه کلنگ زنی شد.
وی ادامه داد: کار احداث نمازخانه در مدرسه دخترانه در روستای جنت آباد آغاز شده 
است، این مدرسه نمازخانه ای نداشت، در منطقه پردیسان با کمبود مسجد مواجه 

هستیم و باید خیرین برای احداث مساجد در این منطقه ورود کنند.

رییس اداره سینمایی و سمعی بصری ارشاد استان قم  در گفتگو با ایمان خبرداد

فعالیت ۱80مرکز بازی های رایانه ای و 
ویدئویی در استان قم 

رییس اداره سینمایی و سمعی بصری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم از فعالیت 
۱8۰ مرکز بازی های رایانه ای و ویدئویی در این استان خبر داد.

کاظم رضوانی در گفتگو با روزنامه ایمان افزود: ۱۲۰ بازی سرای )گیم نت( دارای مجوز 
از این اداره کل و پروانه کسب از اتحادیه خدمات رایانه ای اتاق اصناف در قم فعال است.
وی خاطر نشان کرد: همچنین 6۰ مرکز بازی های ویدئویی نیز در قم فعالیت می 

کنند که در این مراکز بازی های جدید دارای دسته و کنسول و ایکس باکس است.
وی ادامه داد: در در حدود ۴۰ بازی سرا در قم فعال است که دارای مجوزهای اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم می باشد و فاقد پروانه کسب هستند و از نظر صنفی 

مجوزی برای فعالیت نداشته و درصدد کسب پروانه می باشند .
کاظمی اظهار داشت: ستاد ساماندهی استانی درصدد رصد و شناسایی مراکز بازی 
های یارانه ای فاقد مجوز و غیرمجاز در استان قم استو در صورت کشف این موارد اقدام 

به پلمپ این مراکز خواهد شد.
رضوانی با اشاره به این که برای اولین بار ستاد ساماندهی استانی مراکز بازی های 
رایانه ای تشکیل شده است گفت: این ستاد آئین نامه خود را از وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی دریافت کرده و جلساتی را نیز در سطح استان برگزار کرده است.
وی با بیان این که این ستاد در واقع در جهت ساماندهی و سالم سازی واحدها و 
مراکز فروش بازی های رایانه ای تلاش می کند افزود: بر این اساس این ستاد به صورت 
مشترک و هم افزا بین اتاق اصناف قم و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم و سیستم 
قضائی و انتظامی استان نسبت به سالم سازی و استیفای حقوق شهروندان و حفظ 

حقوق عرضه کنندگان فعالیت می کند.
رییس اداره سینمایی و سمعی بصری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم عنوان کرد: 
به زودی نیز جلسات آموزشی ویژه فعالان برگزار خواهد شد تا از نظر نظارتی و سالم 

سازی بتوانیم به دستاوردهای خوبی برسیم.
http://ebazi. رضوانی از خانواده ها خواست تا فهرست بازی های مجاز را در سامانه

org/ مشاهده کنند و بازی مورد نظر برای کودک و نوجوان خویش را از میان آن 
انتخاب کنند.

وی خاطرنشان کرد: همچنین یکی از مصوبات جلسه، این بود که برای دانش آموزان 
مدارس طرح توجیهی آموزشی با موضوع بازی های رایانه ای و آسیب های اجتماعی 

نیز اجرا شود.
وی از اجرای طرح پایلوت آزمایشی بازی های رایانه ای در استان خبر داد و گفت: در 
این طرح حدود ۲۰ مورد از بازی هایی که پرطرفدار و جذاب برای مخاطبان هستند 
انتخاب و هر چند ماه یکبار نسخه جدید بازی ها را از سوی بنیاد ملی بازی های رایانه 

ای ارتقا می بخشیم و یا بازی جدیدی وارد می کنیم.
رضوانی افزود: مدیران بازی سراها نیز باید سطح آگاهی خویش را نسبت به بازی ها 
افزایش دهند و هر بازی را وارد فضای فکری و اخلاقی کودکان و نوجوانان نکنند ضمن 

این که بازی ها باید قانونی و بر اساس رده سنی مجاز ارائه شود.
وی ادامه داد: استان قم توجه ویژه ای به شئونات اجتماعی و اخلاقی در خصوص بازی 
های مجازی و وضعیت سالم سازی آنان را دارد از این رو بازی سراها نباید محیط ناامنی 
برای مخاطبان باشند ضمن این که نباید از بازی های غیرمجاز که بر روی شخصیت 

فردی و اجتماعی افراد تاثیر گذار است استفاده شود.
وی با اشاره به این که مدیران بازی سراها به عنوان بازوان توانمند نهادهای مربوطه 
هستند گفت:  برای ساماندهی واحدهای بازی سراها در استان در صورت مشاهده 
واحدهای غیرمجاز بازی سراها، مکان را اعلام کنید تا به صورت جدی برخورد صورت 

گیرد.
رضوانی در پایان بر انجام نظارت ها بر این مراکز تاکید کرد و افزود: نظارت های زیادی 
از سوی اداره ک ل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم، اتاق اصناف و اتحادیه خدمات 

رایانه ای استان انجام می شود. 

با  توجه به فرارسیدن فصل سرما  مطرح شد

توصیه های مرکز بهداشت قم برای پیشگیری 
از آنفلونزا

مدیر روابط عمومی مرکز بهداشت استان قم نسبت به رعایت بهداشت برای پیشگیری 
از آنفلونزا تاکید کرد و گفت: با فرارسیدن فصل سرما، رعایت بهداشت برای پیشگیری 

از انفلونزا امری ضروری است.
مجید گلشیری در گفتگو با روزنامه ایمان افزود: آنفلوانزا بیماری تنفسی ناشی از 
آلودگی با ویروس آنفلوانزا است که به سرعت می تواند از فردی به فرد دیگر منتقل شود.
وی با اشاره به انواع آنفلوانزا از نوعهای  A ، B  و C ادامه داد: نوعB /بی و C/سی، 
معمولا مرگ و میر بالایی ندارند؛ ولی نوع A/آ علاوه بر انسان، حیوانات )پرندگان، گربه، 

خوك، اسب و ...( را نیز مبتلا می کند.
وی تب ۳8/۵ درجه سانتی گراد + یکی از علائم )سرفه، دردعضلانی، اسهال، استفراغ، 
گلودرد و ....( را از علائم این بیماری عنوان کرد و گفت: تفاوت سرماخوردگی با آنفلوانزا 
این است که سرماخوردگی با احساس بی حالی و خواب آلودگی شروع می شود و 
معمولا آبریزش دارد ولی آنفلوانزا ناگهانی و معمولا همراه با بدن درد و دردعضلانی 

شروع می شود.
گلشیری خاطر نشان کرد: ترشحات حاصل از عطسه و سرفه، ویروس از فاصله کمتر 
از یك متر می تواند به فرد مقابل سرایت کند، تماس با سایر اشیا مانند پول، خودکار، 
میز و...، مواد خوراکی و هوای تجمعات مانند اتوبوس، مدرسه، میهمانی و .. از جمله راه 
های انتقال این ویرورس است.وی یادآور شد: مدت زنده ماندن ویروس روی دست ۵ 
دقیقه، بر روی دستمال کاغذی ۱۲-8 ساعت ، در آب صفر درجه ۳۰ روز و در آب ۲۲ 

درجه یا آب معمولی ۴ روز است.
وی تاکید کرد: بیماران در هنگام بیماری حداقل یك متر از دیگران فاصله بگیرید و 
اکیدا با کسی مصافحه )دست دادن و روبوسی( نکنند و شستن صحیح دست ها )علاوه 
بر پشت وروی دست، لای انگشتان، زیرناخنها و درزهای کف دست( امری ضروری 
است.گلشیری تزریق واکسن آنفلوانزا به ویژه برای کودکان زیر ۵ سال، افراد بالای 6۵ 
سال، زنان باردار و بیماران مزمن مانند افراد مبتلا به دیابت، آسم، مشکلات قلبی را یکی 
از راه های پیشگیری عنوان کرد و گفت: واکسن آنفلوانزا فقط حاوی چند نوع سوش 
خطرناك ویروس است و فرد را در مقابل سرماخوردگی و سایر انواع آنفلوانزا مصون نمی 
کند. وی ادامه داد: عوارض این واکسن نیز مانند سایر واکسن ها در بروشور آن نوشته 
شده است و یکی از نکات مهم در تزریق واکسن، حفظ زنجیره سرمای آن تا قبل از 
تزریق است، بهتر است بلافاصله بعداز خرید واکسن و بدون نگهداری در منزل تزریق 
شود و درصورت ضرورت، در یخچال به طوری که نه یخ بزند و نه از سرمای آن کاسته 

شود نگهداری گردد و هنگام خرید، یک کیسه یخ برای انتقال واکسن همراه باشد.

 حضرت معصومه)س( بانوی عصمت و کرامت است که در علم و عرفان مقامی والا 
داشت و توانست با حفظ ارزش های اخلاقی و انسانی در مسیر پاسداری و نشر آموزه 

های الهی گام بردارد و اینگونه الگویی شایسته برای بانوان مسلمان شود.
امروز سالروز ورود حضرت معصومه )س( به شهر قم بوده، شهری که نور وجودش را 

از بارگاه ملکوتی دختر امام موسی بن جعفر )ع( گرفته است. 
 امروز قم به میزبانی از دختری برمی خیزد که برای دیدار امامش قصد سفر کرده 
است، امروز قمی ها به استقبال می روند دیدار کسی را که بیماری، دیدار برادر را مجالش 
نداد، اما برکات ورود و حضورش به قم روح و جانی تازه به این شهر بخشید. امروز 
سالروز ورود حضرت معصومه )س( به شهر قم بوده، شهری که نور وجودش را از 
بارگاه ملکوتی دختر امام موسی بن جعفر )ع( گرفته است. شهری که یکی از درب های 
بهشت را به روی مردم ایران گشوده و این امر میسر نیست مگر به لطف وجود بارگاه 

حضرت معصومه )س( ...
*شرحی از نحوه ورود حضرت فاطمه معصومه )س( به قم

حضرت فاطمه معصومه )س( بنت موسی  بن جعفر )ع( در مدینه منوره در روز اول 
ذی القعده سال ۱7۳ قمری چشم به جهان گشودند؛ ایشان خواهر امام رضا )ع( است 
و در سال ۲۰۱ قمری زمانی که امام رضا )ع( به زور و اجبار به خراسان منتقل شدند 
پس از تحمل یکسال دوری تصمیم گرفتند به نزد برادر بزرگوارشان بروند؛ از این روی 

از مدینه منوره به سوی خراسان حرکت کردند.
از آنجایی که حضرت معصومه )س( ادامه دهنده راه پدر بزرگوارشان بودند و با 
دشمنان زمانشان مبارزه می کردند در بین راه و در شهر ساوه مورد حمله عوامل 
حکومتی بنی عباس قرار گرفتند و همه همراهان ایشان به شهادت رسیده و طبق 
گفته شیخ جعفر مرتضی عاملی در کتاب حیاة الامام الرضا )ع( آن حضرت نیز توسط 
عمال بنی عباس مسموم شدند و پس از بیماری فرمودند که او را به شهر قم که مرکز 

شیعیان است، منتقل کنند. ایشان پس از ورود به شهر قم مورد استقبال جمع زیادی 
از شیفتگان اهل بیت عصمت و طهارت )ع( قرار گرفتند و پس از اقامت ۱7 روزه در 
بیت موسی بن خزرج که به بیت النور معروف شد در دهم ربیع الثانی سال ۲۰۱ هجری 

از دنیا رفتند و در باغ بابلان، بارگاه کنونی دفن شدند.
*فضیلت زیارت حرم مطهر حضرت معصومه )س(

احادیث فراوانی در خصوص اهمیت و ثواب زیارت این بارگاه مطهر نقل و بر آن تاکید 
شده است. امام صادق )ع( در این باب فرموده اند: خدای را حرمی بوده و آن مکه است 
و پیغمبر )ص( را حرمی بوده و آن مدینه است و امیرالمؤمنین )ع( را حرمی بوده و آن 
کوفه است و ما را حرمی بوده و آن قم است و زنی از فرزندانم در آن دفن شود به نام 

فاطمه )س( که هر کس او را زیارت کند، بهشت او را واجب شود.
مدرس حوزه و دانشگاه با اشاره بر فضیلت زیارت حضرت معصومه )س( گفت: 
امام رضا  )ع( فرموده اند »کسی که خواهرم معصومه )س( را در قم زیارت کند، مرا 
زیارت کرده است« که این امر نشان از جایگاه والای حضرت معصومه )س( دارد. 
حجت الاسلام والمسلمین کریم اوحدی با بیان اینکه حضرت معصومه )س( از علمی 
خدادادی برخوردار بودند، ادامه داد: از جمله ویژگی های آن حضرت محدثه بودن و 
عالمه غیر معلمه بودن است و ایشان توانستند در سنین پایین به درجه ای از عصمت 

دست یابند.
وی با بیان اینکه حضرت معصومه )س( از عظمتی معنوی برخوردار بودند و پدر 
ایشان مکرراً لفظ »فداها ابوها« را در خصوص ایشان استفاده کرده اند، افزود: حضرت 

معصومه )س( به فاطمه ثانی نیز معروف هستند.
این مدرس حوزه و دانشگاه با اشاره به اینکه زندگی حضرت معصومه )س( سراسر 
درس زندگی و پندهای آموزنده است، تصریح کرد: عابد بودن، صداقت و راستی و کلام 

نافذ از جمله ویژگی هایی است که باید مورد توجه و الگو قرار گیرد.

اوحدی ادامه داد: در برخی روایات ذکر شده است که در روز قیامت شفاعت این 
حضرت قبل از شفاعت حضرت فاطمه )س( است و ایشان در بین ۲۰ خواهر خود از 
والاترین مقام و درجه برخوردار بوده اند. وی گفت: رحلت این بانوی بزرگوار تنها در راه 
افزایش جایگاه علمی و معنوی ایشان با حضور نزد برادرشان است که باید مورد توجه 
نسل جوان قرار گیرد و با الگوبرداری از عفت و پاکدامنی این بانوی کرامت زندگی 

خود را بیمه کنند.
*قم متبرک از حضور فاطمه معصومه )س(

ورود این بانوی کریمه در شهر قم از همان ابتدای ورود سبب خیر و برکت بوده است 
و در روایتی نیز آمده است امام صادق (ع( روزی با اشاره به عیسی بن عبدالله قمی 
فرمودند: »سلام بر مردم قم! خداوند شهرهای آنان را با باران سیراب کند و برکت ها را 
بر آنان نازل کند و بدی های آنان را به خوبی مبدل گرداند؛ آن ها اهل رکوع، سجود، 
قیام و قعودند. آنان فقیه و دانشمند و اهل درک حقایق و روایت و عبادت نیکو هستند.«

یک کارشناس امور دینی  نیز با اشاره به برکات حضور این بارگاه ملکوتی در قم گفت: 
حضرت فاطمه معصومه )س( بانویی بزرگوار و گنجینه ای الهی بوده که حضورش در قم 

مایه برکت و حیات طیبه است.
حجت الاسلام حسین کاشانی با بیان اینکه پس از ورود حضرت معصومه )س( به 
قم این شهر به عنوان مبدأ علمی جهان تشیع شناخته شد، ادامه داد: در شهر قم 
امامزادگان فراوانی وجود دارد که وجود آنها همه به برکت حضور حرم مطهر حضرت  
معصومه )س ( است و از این رو است که از این شهر به عنوان عش آل محمد )ص( 

یاد می شود.
وی با اشاره به اینکه امروز قم به برکت وجود این بانوی عظیم الشأن مرکز علوم دینی 
و فقهی دنیا به حساب می آید، اضافه کرد: امروز اندیشمندان بسیاری از تمام کشورها به 
قم سفر می کنند و بر سر کلاس های علمای شیعی حاضر می شوند؛ این یعنی گسترش 
فرهنگ شیعی و معارف الهی که همه از برکت وجود این بارگاه مطهر نشأت می گیرد.

این مدرس حوزه و دانشگاه با تاکید بر اینکه شکل گیری و توسعه حوزه های علمیه 
بسته به وجود حرم مطهر حضرت معصومه )س( در قم است، گفت: اکنون این مکان 
الهی خانه نور و دانش بوده و حضور طلاب داخلی و خارجی در این مکان شریف مایه 
خرسندی و امید است. پژوهشگر و کارشناس امور مذهبی نیز به تاریخ گذشته قم 
قبل از ورود حضرت معصومه )س( اشاره کرد و گفت: قبل از اسلام قم به صورت چند 
قلعه ای بوده است و زرتشتیان و یهودیان در آن سکونت داشتند که با ورود اسلام و 
حضور اشعری ها که شیعی و یمنی تبار بودند این شهر گسترش یافت. حجت الاسلام 
محمدنبی شریفی با بیان اینکه عبدالله احوص، عبدالله بن سعد و عبدالرحمن و اسحاق 
از فرزندان سعد بن مالک بن عامر اشعرى  از جمله اشعری ها بودند که به قم وارد شدند، 
افزود: با ورود آنها شیعیان علوی با قم ارتباط پیدا کردند و این شهر به مکان و مأمنی 
برای شیعیان تبدیل شد. وی ادامه داد: آشنایی مردم قم با مذهب شیعه و گرویدن به 
آن موجب خشم و انزجار خلفای زمان شد، اما با این وجود مردم از ایمان و اعتقادی بالا 

برخوردار بودند؛ از این رو زمینه برای گسترش دین و مذهب در این شهر فراهم بود.
شریفی افزود: همین ویژگی نیز سبب شد که حضرت معصومه )س( پس از 
مسمومیت خواهان حضور در شهر قم شوند و این شهر را به عنوان مکانی برای اقامت 
خود انتخاب کنند. در نهایت باید گفت شهر قم به برکت حضور این بانوی بزرگوار شأن 
و شخصیتی ویژه یافته است و چه از نظر معنوی و علمی و چه از نظر اقتصادی توانسته 
است به وضعیت مطلوبی دست یابد؛ امروز نیز در سالروز ورود این بانوی بزرگوار قم 

یکسره در جشن و سرور و شادی است که وصف آن در کلمات نمی گنجد.

به مناسبت سالروز  ورود کریمه اهل بیت )س( به قم

 آستان مقدس حضرت معصومه)س(؛ قطعه ای از بهشت 

علی حبیبی* 
چاقی و لاغری مفرط از عارضه های شایع بین ایرانی ها است که همه اینها از تغذیه 

نامناسب و تحرک نداشتن افراد نشات می گیرد. 
کد خبر: 8۲7۵679۱ | تاریخ خبر: ۱۳96/۰9/۱8 - 8:۴۱ 

برای راستی آزمایی این سخن کافی است که به اطرافتان نگاه کنید تا از نزدیک مشاهده 
کنید که ایرانی ها با توجه به قد؛ وزنشان چقدر است. اغلب شهروندان یا چاق هستند و 
یا لاغر؛ و شما کمتر فردی پیدا می کنید که از قد و وزن مناسبی برخوردار باشد و این 

نامناسب بودن قد و وزن، نشانه بیماری پنهان و آشکار در انسان است.
تغذیه و تحرک نداشتن دو عامل مهم چاقی در جامعه ما محسوب می شود و این عوامل 
رابطه تنگاتنگی بین سلامت مردان و زنان جامعه ما دارد. مردان و زنان جامعه ما در هر 
دو زمینه با تفریط و افراط روبرو هستند یعنی تغذیه آنان اصولی نیست و از جانب دیگر 

تحرک لازم نیز ندارند.
چاقی عارضه های مختلفی برای فرد به همراه دارد که فشار خون و بیماری های قلبی و 

همچنین دیابت ازجمله این عوارض است. این بیماری ها عامل اصلی مرگ و میر در بین 
ایرانیان محسوب می شود و همانطور که گفته شد رابطه تنگاتنگی بین این بیماری ها و 

تحرک نداشتن و تغذیه فرد وجود دارد.
مساله ای که در سال های اخیر در جامعه ما هر روز رو به گسترش است، شیوع چاقی 
در بین دانش آموزان و آینده سازان کشور است. علت اصلی این چاقی همانطور که گفته 
شد تغذیه نامناسب و تحرک نداشتن است. تغذیه نامناسب دانش آموز از خانواده شروع و تا 
سطح جامعه و مدارس ادامه می یابد که نتیجه آن علاوه بر چاقی مفرط در نسل آینده، به 

بروز انواع بیماری های قلبی و فشار خون بین کودکان و نوجوانان منجر می شود.
اکنون بی تحرکی بطور غیرقابل باوری بین کودکان و نوجوانان شیوع یافته است. هر چند 
در این زمینه فقط نوجوانان مقصر نیستند و سازمان ورزش کشور به عنوان بانی احداث 
اماکن ورزشی باید اقدامات بیشتری انجام دهد اما برای رفع این مساله، این فرد است که 
بیش از همه باید به سلامتی خود توجه کند. تمایل افراد برای تحرک و ورزش در جامعه 
ما در حد رضایت بخشی نیست. افراد حتی مسیرهای کوتاه را پیاده روی نمی کنند و از 

خودرو استفاده می کنند که معضلات دیگری از جمله آلودگی هوا را نیز دامن می زنند.
از طرف دیگر جامعه و مدارس کشور الگوی موثر و عملی برای رفع معضل بی تحرکی 
و تغذیه نامناسب ارائه نداده اند که رسیدگی نکردن به این مساله می تواند تندرستی نسل 

آینده کشور را با تهدید روبرو کند.
بنابراین برای اصلاح وزن و قد نسل آینده هم باید الگوی موثری در این زمینه ارائه داد 

و هم اینکه مدارس در کنار وزارت بهداشت، اقدامات موثری در این زمینه انجام دهند.
اختصاص فصلی در کتاب های درسی در این خصوص می تواند یکی از این راه ها باشد 

که باید هر چه سریعتر نسبت به رفع این نقیصه اقدام کرد.
ادامه چاقی مفرط دانش آموزان می تواند سلامتی نسل آینده را با تهدیدات جدی روبرو 
کند بطوری که ما در آینده با نسلی بیمار که یک پای آن در مراکز درمانی باشد، روبرو 
خواهیم بود و از این طریق فشارهای مضاعفی به سیستم درمان کشور وارد کند. جدا از 
تحمیل این خسارات، سالم نبودن نسل آینده می تواند صدمات زیادی به پیشرفت و توسعه 

کشور وارد کند که قطعا این مساله، باب میل هیچیک از ما نخواهد بود.

سلامت نسل آینده در مدار تهدید 

 

افزایش  از  هرمزگان  دریابانی  فرمانده 
۱98 درصدی کشفیات کالای قاچاق در 
هفته دوم آذرماه سال جاری نسبت به مدت 

مشابه سال قبل خبر داد. 
اظهار  روی   خرم  اصغر  علی  سرهنگ 
با تلاش همه جانبه و شبانه روزی  کرد: 
مرزبانان استان و به کارگیری تمام امکانات 
تعامل  و  همدلی  همکاری،  همچنین  و 
شایسته دیگر دستگاه های مرتبط به ویژه 
قابل  و  مطلوب  امنیت  قضایی،  دستگاه 

قبولی در مرز های استان حاکم است.
سال  آذرماه  دوم  هفته  در  افزود:  وی 
جاری با توجه به اجرای منظم و مستمر 
طرح های ارتقای امنیت در مرزها، افزایش 
۱98 درصدی کشفیات انواع کالای قاچاق 

در مرز های استان را به دنبال داشته است.
فرمانده دریابانی هرمزگان تصریح کرد: 
با  آذرماه سال جاری  از  هفته  دومین  در 

میلیارد   7 مرزبانان  روزی  شبانه  تلاش 
انواع  تومان  هزار  و ۱۱۴  میلیون  و 98۲ 
خودرو  دستگاه   7 کشف،  قاچاق  کالای 
سبک و سنگین و ۱8 فروند شناور حامل 
کالای قاچاق توقیف، ۲۳ نفر قاچاقچی کالا 
دستگیر شده است که در مقایسه با مدت 
مشابه سال قبل ۱98 درصد رشد و افزایش 

را شاهد بودیم.
کرد:  خاطرنشان  روی  خرم  سرهنگ 
کالای قاچاق کشف شده شامل ۱۳۲ هزار 
و ۵۰۰ پاکت سیگار،۳۴۳ هزار و 6۴۰ پاکت 
انواع نوشیدنی، ۳۱ هزار و ۲۰ دستگاه انواع 
البسه،  ثوب  و ۳۱۴  هزار  برقی،۲۰  لوازم 
و  آرایشی  لوازم  انواع  قلم  ۵9 هزار و ۱6 
بهداشتی، ۲88 هزار کیلوگرم برنج و شکر 
و چای و هزاران قلم کالای دیگر نیز بوده 
است.وی در ادامه خاطرنشان کرد: در این 
پرونده  فقره   ۲۲ تعداد  هفته  یک  مدت 

قاچاق تا سقف یک میلیارد ریال و 6 فقره 
تشکیل  ریال  میلیارد  یک  بالای  پرونده 
شده است.فرمانده دریابانی استان هرمزگان 
با اشاره به اینکه امنیت یک مقوله نسبی 
و  بوده  و همواره دغدغه مردم در جامعه 
هست، خاطر نشان کرد: امنیت و سلامت 
دو نیاز مهم و اصلی شهروندان است و همه 
موظف و مکلف هستیم همان گونه که به 
موضوع سلامت خود حساس هستیم در 
بحث امنیت نیز این حساسیت را داشته 

باشیم.
سرهنگ خرم روی در پایان گفت: پیامد 
مصرف  رشد  را  کشور  برای  کالا  قاچاق 
گرایی، تجمل گرایی و نابودی تولید ملی 
توصیف کرد و از مرزنشینان خواست با ارائه 
اطلاعات خود در خصوص قاچاقچیان، در 
حمایت و پشتیبانی از منابع ملی و حفظ و 

استمرار امنیت اقتصادی سهیم باشند.

رئیس کلانتری ۱۴۵ ونک از دستگیری زوج سارق لوازم 
داخلی خودرو که کودک را برای سرقت طعمه می کردند، خبر 

داد. 
سرهنگ بهزاد ثابت راسخ رئیس کلانتری ۱۴۵ ونک اظهار 
کرد: ماموران انتظامی این کلانتری در حال گشتزنی در محدوده 
خیابان عطار بودند که یک زن و مرد را در حال سرقت لوازم 
داخلی یک خودروی سواری مشاهده کرده و برای دستگیری 

آنها اقدام کردند.
وی افزود: پس از گذشت چند دقیقه و تلاشی بی سرانجام از 
سوی سارقان، هر دو دستگیر و برای بازجویی به همراه خودروی 
سواریشان که یک کودک نیز داخل آن بود به کلانتری منتقل 

شدند.
سرهنگ راسخ بیان کرد: کودک مذکور با هماهنگی های انجام 

شده به یکی از نزدیکان متهمان سپرده شد و متهمان تحت 
بازجویی قرار گرفتند که طی آن به جرم خود مبنی بر سرقت 
لوازم داخلی خودرو اعتراف و علت حضور کودک در خودرو را 
نیز رد گم کنی برای جلوگیری از برانگیخته شدن ظن پلیس 

بیان کردند.
رئیس کلانتری ۱۴۵ ونک در ادامه تصریح کرد: در بازرسی 
از صندوق عقب و صندلی عقب خودروی متهمان پنج حلقه 
لاستیک و رینگ مسروقه کشف و متهمان در تحقیقات تکمیلی 
به ده ها فقره سرقت در محله های پونک، هاشمی، کارون، جردن 

و شریعتی اعتراف کردند.
لازم به ذکر است؛ در این خصوص پرونده تشکیل و برای 
بررسی بیشتر و احتمال سرقت مشابه و شناسایی مالباختگان در 
اختیار ماموران پایگاه سوم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت.

فرمانده دریابانی هرمزگان خبر داد

افزایش ۱۹8 درصدی کشفیات کالای قاچاق 
طعمه کردن کودک برای سرقت لوازم داخلی خودرو

 دستگیری زوج سارق در ونک 

رئیس پلیس فتا استان مازندران از انهدام باند بزرگ شرط بندی 
و پیش بینی مسابقات فوتبال در فضای مجازی توسط کارآگاهان 

سایبری پلیس فتا استان خبر داد. 
 سرهنگ حسن محمدنژاد در تشریح این خبر گفت: در پی 
کسب خبری مبنی بر این که افرادی در سایت های مختلف اعم از 
com.parssian9۰ ، پارس نود و .... اقدام به قمار آنلاین در فضای 
مجازی می  کنند موضوع در دستور کار کارآگاهان  پلیس فتای 

استان قرار گرفت .
اقدامات  ماموران  افزود:  مازندران،  استان  فتای  پلیس  رئیس 
پلیسی را برای شناسایی و دستگیری اعضای این باند ها که باعث 
بروز مشکلات زیادی برای خانواده ها ، دانش آموزان و اولیاء و مربیان 

شده بودند آغاز کردند .
سرهنگ محمدنژاد، تصریح کرد: کارشناسان پلیس فتا ضمن 
هماهنگی با بازپرس ویژه جرایم اینترنتی، با بررسی های فنی و 

اطلاعاتی موفق به شناسایی و دستگیری عوامل قمار آنلاین اعم از 
مدیران، طراحان و برنامه  نویسان این سایت ها در شهرستان ساری 

شدند.
وی افزود: با بررسی های انجام شده، گردانندگان این سایت ها 
که از حدود یک سال پیش تاکنون با طراحی تعدادی سایت  و 
کانال  قمار در فضای مجازی اقدام به انجام این فعالیت مجرمانه 
کرده بودند تاکنون بیش از ۳۰ میلیارد ریال از مردم کلاهبرداری 

کرده اند.
به  این که  پایان ضمن  فتا استان مازندران در  رئیس پلیس 
خانواده ها توصیه کرد، مواظب فرزندان خود باشند تا به هیچ وجه 
در این پیش بینی ها شرکت نکنند، گفت: از نظر قانون اقدام به قمار 
به استناد مواد 7۰۵- 7۰8-7۱۰- 78۰ قانون مجازات اسلامی جرم 
بوده و قمار بازان و دایرکنندگان قمار در فضای مجازی تحت پیگرد 

قضائی قرار خواهند گرفت .

فرمانده انتظامی استان هرمزگان از کشف 
یک تن و ۱8۴ کیلو انواع موادمخدر طی ۴8 

ساعت گذشته در استان خبر داد. 
ماموران  گفت:  ملکی"  "عزیزاله  سردار 
پلیس مبارزه با مواد مخدر استان با همکاری 
 ، جاسک   ، بندرعباس  انتظامی  ماموران 
با  آباد در راستای مقابله  خمیر و حاجی 
قاچاق موادمخدر و برخورد با قاچاقچیان 
پیگیری های شبانه  با  وسوداگران مرگ، 
روزی، اقدامات اطلاعاتی و اشرافیت کامل 
بر محورهای مواصلاتی فرعی و اصلی استان 

شدند، ۱۰  موفق  گذشته  ساعت  در ۴8 
دستگاه خودرو سبک و سنگین و ۲ دستگاه 
موتورسیکلت حامل موادمخدر را شناسایی و 
توقیف کنند که در این رابطه، ۲۲ سوداگر 
سردار  شدند.  دستگیر  و  شناسایی  مرگ 
ملکی با اشاره به اینکه در این مدت، یک تن 
و ۱8۴ کیلوگرم انواع موادمخدر در استان 
کشف شده، ادامه داد: این مقدار مواد کشف 
شده شامل 97۳ کیلو و ۲۰7 گرم تریاک، 
۲۰8 کیلو و ۳۴۴ گرم حشیش ، ۱۴9 کیلو 
هروئین و ۲ کیلو و 8۵۲ گرم سایر مواد 

است . فرمانده انتظامی هرمزگان مهمترین 
هدف پلیس از اجرای طرح ارتقاء امنیت 
اجتماعی را افزایش امنیت، آسایش و آرامش 
شهروندان برشمرد و تصریح کرد: نیروهای 
عملیاتی  توان  تمام  به کارگیری  با  پلیس 
امنیت  و  نظم  تامین  در  انتظامی خود  و 
است  لازم  و  می کنند  تلاش  شهروندان 
شهروندان نیز ضمن رعایت نکات ایمنی و 
امنیتی در پیشگیری از جرایم، هرگونه موارد 
مشکوک را از طریق تلفن ۱۱۰ به پلیس 

اطلاع دهند.

رئیس پلیس فتا استان مازندران  خبرداد

انهدام باند بزرگ شرط بندی و قمار آنلاین در مازندران 

کشف بیش از یک تن موادافیونی در هرمزگان 

رئیس کلانتری ۱۴7 گلبرگ از دستگیری پسرخاله های سارق در شرق تهران که 
قصد فرار از پشت بام را داشتند، خبر داد.  سرهنگ سعید اعلی قلی پور رئیس کلانتری 
۱۴7 گلبرگ گفت: طی تماس یکی از شهروندان ساکن خیابان ۱۱6 گلبرگ با مرکز 
فوریت های پلیسی ۱۱۰، و گزارش حضور دو سارق در محل، تیمی از ماموران این 
کلانتری به محل اعزام شدند. وی افزود: با حضور ماموران در محل مشاهده شد که دو 
سارق به همراه کیسه های مشکی رنگی که در دست دارند ضمن شکستن شیشه بالکن 
همسایه ها، در حال فرار از طریق بام خانه مورد دستبرد هستند. سرهنگ اعلی قلی پور 
با اشاره به دستگیری پسرخاله های سارق بیان کرد: بلافاصله اقدامات برای دستگیری 
متهمان آغاز شد و در کسری از ثانیه هر دو سارق روی بام خانه همسایه ها دستگیر و 
به همراه مالک خانه که تازه از میهمانی بازگشته بود، به کلانتری منتقل شدند.سرهنگ 
اعلی قلی پور گفت: متهمان با تکمیل پرونده با شکایت مالباخته به دادسرا معرفی و اموال 

مسروقه که شامل مقادیری جواهرات و طلا بود، به مالکش بازپس داده شد.

پلیس با شلیک هوایی مانع از فرار سارقان خودرو در غرب تهران شد و هر دو نفر را دستگیر 
کرد.  به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان؛ ۲8 آبان ماه امسال ماموران کلانتری ۱۴۱ حین 
گشت زنی به یک دستگاه خودرو پراید با دو سرنشین مشکوک می شوند و پس از استعلام 
پلاک خودرو مشخص می شود خودرو سرقتی است. با مشخص شدن سرقتی بودن خودرو 
ماموران به سرنشینان خودرو دستور ایست دادند اما دو مرد جوان با دیدن پلیس اقدام به فرار 
کردند. دقایقی بعد از تعقیب و گریز راننده و سرنشین توقف کرده و با پای پیاده اقدام به فرار در 
کوچه های غرب تهران می کنند. ماموران که در تعقیب این سارقان بودند با شلیک هوایی این 
دو نفر را دستگیر کردند. با انتقال متهمان به کلانتری، جواد ۳۰ ساله شناسایی و مشخص شد 
که این متهم ۱۵ سابقه زندان دارد. همچنین در بررسی سوابق علیرضا ۲6 ساله مشخص شد 
او هم دارای ۱۱ سابقه کیفری است. در بازرسی از خودرو سرقتی مقدار زیادی اموال مسروقه 
کشف و ضبط شد. با انتقال متهمان به شعبه ۱۵ بازپرسی دادسرای صادقیه، متهمان به ۳۲ 
سرقت داخل خودرو اعتراف کردند و مدعی شدند با سرقت یک خودرو در سطح شهر پرسه زده 
و با شناسایی خودروهایی که ایمنی لازم ندارند اقدام به سرقت لوازم داخل خودرو می کردند.

 فرمانده انتظامی استان کرمانشاه از کشف محموله بزرگ سیگار قاچاق به ارزش 8 
میلیارد ریال در داخل یک دستگاه کامیون خبر داد.  سردار  منوچهر امان اللهی در جمع 
خبرنگاران اظهارداشت: ماموران پلیس آگاهی استان کرمانشاه با اقدامات اطلاعاتی از ورود 
یک محموله بزرگ سیگار قاچاق به کشور با خبر شدند و توقیف آن را در دستور کار قرار 
دادند. وی افزود: این محموله از مرزهای غربی وارد شده و در راه تهران بود که صبح امروز 
توسط ماموران پلیس آگاهی در جاده کرمانشاه به بیستون متوقف شد. فرمانده انتظامی 
استان کرمانشاه با بیان اینکه قاچاقچیان این محموله را به صورت ماهرانه ای در داخل اتاقک 
مخفی کامیون، جاسازی و اطراف آن را با کارتون خالی پوشانده بودند، گفت: ماموران پس 
از بررسی کامیون مورد نظر یک میلیون و 6۴۵ هزار نخ سیگار قاچاق کشف کردند که 
به گفته کارشناسان ارزش محموله حدود 8 میلیارد ریال است. سردار امان اللهی با بیان 
اینکه یک متهم در این رابطه دستگیر شده است، عنوان کرد: اقدامات اطلاعاتی و عملیاتی 

به منظور شناسایی و دستگیری دیگر عوامل دخیل در این پرونده همچنان ادامه دارد.

رئیس کلانتری ۱۴7 گلبرگ خبر داد

دستگیری پسرخاله های سارق در شرق تهران 
فرمانده انتظامی استان کرمانشاه  خبردادشلیک هوایی پلیس سارقان خودرو را زمین گیر کرد 

کشف محموله 8 میلیاردی سیگار قاچاق






